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----------------------------------------------------------------- NAŠA KRONIKA --------

POZDRAVLJENA,
KOROŠKA,
kjerkoli si že...
Kar nekaj ožjih sodelavcev pri časopisu 
Prepih me je prijateljsko opozarjalo, da bi 
vendarle uvodnik za to številko časopisa 
napisal v bolj razpoloženjskem duhu, z 
nekaj svetlimi točkami o življenju in ljudeh 
na Koroškem, ker je pač čas počitnic in 
čas dopustov. Seveda so me ti napotki 
nekoliko prizadeli, dobil sem namreč 
občutek, kot da bi bil človek bolj 
resnobnega izgleda in tudi resnobnega 
pisanja, pri sebi pa si domišljam, da le 
nisem tak in še žena mi je lahko priča, da 
se mi kdaj pa kdaj zgodi tudi kakšna 
posrečena humoristična fraza in pa tudi 
volja poslušati v živo Fornezzija - Tofa, 
Vinka Šimcka, s Tonetom Partljičem pa 
sva v prijateljskih stikih že okroglih dvajset 
let.
Res pa je, da se mi ob današnjem zapisu 
ne bo potrebno nič pretvarjati, saj sem v 
zadnjem obdobju podoživljal nekaj lepih 
doživetij na obronkih Mežiške doline, ko 
sva se s fotografom Milanom Pajkom iz 
Ljubljane ustavljala v prekrasni naravi 
Šentanelskih pobočij, na poljih Dolgih brd, 
pri kmetih z Breznice pa v dolini od 
Poljane do Rimskega vrelca. Prijazna 
beseda pri Pogačevi gospodinji je bila za 
naju skorajda nevsakdanja, kakor je skoraj 
neverjetna njena vsakodnevna peka kruha 
v krušni peči. V knjigi o Mežiški dolini bo 
upodobljena. In še nekaj posebnih prizorov 
bo v tej knjigi, takšnih, ki so mi v pravo 
veselje in užitek. Kar naključje je hotelo, 
da sem po napotku Mitje Sipeka zašel do 
Merkačevih, kjer smo v naj večji 
gostoljubnosti "ta mladih" tudi 
pofotografirali devetinosemdeset-letnega 
Merkača, dobrohotnega in bistroumnega 
človeka. Gospod Pajk mi je prišepnil: 
"Tudi, če bi ga iskal daleč naokrog, ne bi 
našel tako fotogeničnega Korošca." Bila 
pa so tudi obdobja enkratnih naravnih 
danosti, ko sta čisto nebo in odlična 
vidljivost prisiljevala fotografa, daje spet 
in spet popotoval ob vznožju Uršlje gore in 
se proti večeru zaustavljal na Rimskem 
vrelcu, kjer je zaključil dnevne cikluse z 
umetniškim posnetkom hotela, kakršnega 
doslej še nihče ni ustvaril. V prepričanju, 
da mi bralci ne bodo zamerili prevelike 
subjektivnosti, se bom sprehodil še po 
Mislinjski dolini, ki razpolaga z nekaterimi 
značilnostmi poletnega razpoloženja.

Najprej moram izpostaviti obnovljen lemi 
bazen in pa vsakodnevno vrtno zabavo pri 
hotelu Pohorje, ki privablja 
Slovenjgradčane ter druge goste k 
poslušanju tujih glasbenikov in seveda na 
vrček piva! No, pa tudi ta hotel Kompas 
ni tako od muh, skrbi namreč za nočno 
življenje v klubu, kjer se nahajajo tuje 
plesalke, predvsem Ukrajinke in Rusinje. 
Kdo bi si mislil, da bo naša ljuba periferija 
deležna teh posebnosti, ki pomenijo za 
večja mesta običajen način zabave in 
življenja. To pa tudi ni vse, saj ne smem 
spregledati odličnega uspeha glasbene 
skupine "Vindy", kije v oddaji RTV 
Maribor Poglej in zadeni dosegla prvo 
mesto ter postala zmagovalka leta. Naj še 
omenim skupino Ileks iz Slovenj Gradca, 
ki je doživela izid svoje prve kasete z 
naslovom "Barvno nebo", z namenom po 
svoje prispevati k razvedrilu mladih.
Skoraj pa bi se pozabil dotakniti 
znamenitih tombol, ki so bile po vsej 
Koroški v preteklih obdobjih tradicionalno 
v zavesti naših ljudi in organizatoijev od 
Starega trga do Prevalj.
Namerno ne bom kaj posebej zapisoval o 
velikih prireditvah, ki so se zgodile v 
Mislinjski dolini; niti o letalskem mitingu, 
niti o Prežemi, ne o gasilskem kongresu in 
ne o nesrečah ter mamilaštvu... Rad bi 
prispeval k tistemu razpoloženju o katerem 
so me prepričevali prijatelji in zategadelj 
ne bom spregledal izvrstne promocije 
knjige Silvije Borovnik v Dravogradu, niti 
dravograjskih noči v počastitev 
občinskega praznika, saj so ljudje ponovno 
našli stik med seboj, neglede na politična 
razhajanja v tej občini. Kot kaže so se 
nogometni zanesenjaki v Dravogradu, kar 
lepo potolažili z izpadom iz druge 
slovenske lige in se odločili, da bodo v 
tretji ligi udarili na prvo mesto,navkljub 
spoštovanja vrednih ambicij 
slovenjgraškega moštva v istem rangu 
tekmovanja.
Na koncu tega dopustniškega utripa 
obljubim, da bom v podobnem duhu 
popisal doganja v Dravski dolini v 
jesenskem času, ko bom po "domačem” 
dopustovanju veliko bolj spočit in tudi še 
bolj prijazen do vseh Korošcev, kjerkoli 
ste že

NIKO R. KOLAR

IZ VSEBINE

Naslovnica: 
Prevaljski dmgoligaš 

(priloga - poster)
is! v J
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RAK» VAM» JE KORVŠKO AEB9
Človek ni ptič, pa vendar leta po zraku. S svojo bistroumnostjo je 
znal narediti pripomočke in postal enak ptičem. Toda odkar leta, 
tudi pada. Že prvi letalec, bajeslovni Ikar iz stare Grčije je nekaj 
stoletij pred našim štetjem nesrečno strmoglavil v morje.

Po Koroški še odmeva padec 
pilota Branka Kekca 26. junija na 
Prevaljah, ko je strmoglavil z 
letalom Litva 75 na parkirišče 
sredi naselja in se smrtno 
ponesrečil.

Ob tej letalski nesreči smo se 
vprašali: kako varno je letenje na 
Koroškem nebu. Koliko nesreč se 
je zvrstilo odkar v turiški vasi pri 
Slovenj Gradcu obstaja letališče?

Naj že na začetku povemo, da v 
Koroškem aeroklubu nimajo 
dokumentacije o teh nesrečah, 
kajti v preteklosti so vse podatke o 
nesrečah zbirali v Beogradu. Zato 
je naslednji zapis nastal po 
pričevanju in spominih dolgoletnih 
pilotov tega kluba.

Začetki koroškega aerokluba 
segajo v leto 1937 ko je bila na 
pobudo Ivana Miheva v Slovenj 
Gradcu ustanovljena podružnica 
aerokluba Maribor in so začeli 
izdelovati letalo Zoegling. Le
tališče je bilo prijavljeno takrat na 
travniku Štibuh pri Slovenj 
Gradcu. Na današnji lokaciji v 
turiški vasi pa so začeli letališče 
graditi leta 1955. Letalska steza in 
hanger sta bila dograjena leta 
1957. Ob tej priložnosti je bil velik 
letalski miting. Poleti 1958 je že 
potekal prvi tečej za pilote 
jadriličarje: samostojno je poletelo 
24 tečajnikov. Upravnik kluba je 
bil takrat Ivan Smolčnik. Ko pa je 
odšel študirat v Ljubljano, je 
njegovo delo prevzel Ivan Le
skovšek, ki pa se je kmalu hudo 
ponesrečil. Pri vzletanju se mu je 
jadralno letalo Ilindenka odpelo in 
treščil je v daljnovod. Tako hudo 
si je zlomil nogi, da je postal 
invalid in ni več letel. Kmalu za 
tem so poškodovali še drugo 
jadralno letalo Žerjav pri pri
silnem pristanku izven letališča na 
krompirjevi njivi. Tako so v sezoni 
1961/62 ostali brez jadralnih letal, 
ostalo pa jim je motorno letalo - 
dvokrilec PO-2 (po konstruktorju 
Polikarpovu). Zato so se to sezono

piloti, ki brez neba niso zdržali 
posvečali skakanju s padali. 
Medtem so letala popravili.

Leta 1963 samo morda kakšno 
leto kasneje je z jadralnim letalom 
Jastreb na Pohorju strmoglavi! 
Franc Terglav. Vzrok za nesrečo 
je bilo prenizko letenje, zaradi 
česar je letalo izgubilo vzgon in 
strmoglavilo. Priletel je med 
smreke, tako da je pilot ostal 
nepoškodovan.

Veliko sreče je imel leta 1966 
takratni upravnik letališča Ivan 
Smolčnik. V ljubljanski tovarni 
letal Libis je prevzel letalo z istim 
imenom (ki gaje kupil klub) in ga 
prepeljal na letališče v Turiški 
vasi. Njihov mehanik je letalo 
pregledal in naslednji dan v 
nedeljo je Smolčnik z njim 
ponovno vzletel. Toda letalo se je 
očitno zaradi tovarniške napake 
med vzletom na 50 metrih višine 
vžgalo. Gorela je kabina in Ivan 
Smolčnik je izgubljal zavest. Na 
srečo je nekako padel iz letala, 
priletel na smreke, si resda 
polomil noge in roko, toda 
preživel. Letalo je popolnoma 
zgorelo. Ivan Smolčnik je kasneje 
okreval in še danes leti. Ker pa je 
bilo letalo Libis zavarovano, so 
dobili zanj zavarovalnino, najeli 
kredit in leta 1969 kupili ameriško 
letalo Piper Sub. To je bilo prvo 
ameriško letalo v Jugoslaviji. Da 
so v tistih komunističnih časih 
dobili dovoljenje za nakup 
omenjenega letala, so morali biti 
precej prebrisani. Letalo Piper 
Sub, bolj znan kot Čarli še danes 
leti.

V letih 1965 do 1975 (točnih 
letnic se piloti več ne spominjajo) 
je bilo Koroško nebo črno - terjalo 
je dve smrtni žrtvi. Oba sta bila 
tujca: Francoz in Nemec. Mogoče 
je ravno to - neizkušenost bila 
vzrok za nesreči. Nemški pilot se 
je ponesrečil na Pohorju, 
Francoski pa v Velenju (vzletel je 
s koroškega letališča), ko je moral

zasilno pristati izven letališča, pa 
je tik pred pristankom strmoglavil.

Leta 1977 je v gozdu tik 
letališke steze strmoglavil pilot iz 
Maribora. Njegov Pilatus je 
zdrsnil med smrekami na gozdna 
tla in to tako, da sta krili ležali na 
vzpetini, pilotska kabina pa je 
obvisela v jarku in se tal ni

dotaknila. Pilot jo je odnesel 
nepoškodovan, vse pa ga je tako 
šokiralo, da je sedel na bližnjem 
štoru in strmel v prazno in se za 
druge pilote, ki so pritekli ni 
zmenil.

Mariborčane se je smola držala 
tudi naslednje leto. Na višini 1(XX) 
metrov nad letališčem sta treščila 
vkup dva jadralna letala. Pilota sta 
še imela čas in sta skočila s 
padali ter se rešila nepo

škodovana - jadrilici pa sta bili 
popolnoma uničeni.

Osemdeseta leta pa so za 
Koroški aeroklub zelo črna leta. 
Takrat sta se v letalskih nesrečah 
smrtno ponesrečila dva njihova 
pilota. Nesreče niso bile na 
Koroškem nebu. Najprej se je 
zgodila huda letalska nesreča v 
Ajjaciu na Korziki. ko je 
strmoglavilo reaktivno letalo Adrie 
Airwais in so vsi potniki in člani 
posadke umrli. Med njimi tudi 
pilot in član Koroškega aerokluba 
Franc Teralav.

Leta 1984 pa je na Ohridu v 
Makedoniji potekalo državno 
prvenstvo športnih pilotov. 
Nastopil je tudi eden najboljših 
akrobatskih pilotov v državi 
Marjan Kencijan. sicer upravnik 
Koroškega aerokluba. Njegovo 
nesrečo je novinar Dela takole 
opisal: "V tretjem kompletu je 
prav tako letel brez napak, zanj 
usodna pa je bila kombinacija 
dveh zaporednih vrijev - hrbtnega 
in normalnega, kjer letalo iz
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horizontalnega leta preide v čisto 
vertikalo. "Oba lika je Marjan še 
izvedel normalno, vendar je ob 
koncu normalnega vrija, ko se 
nam je dozdevalo na zemlji za 
trenutek iskal svoj položaj v 
tekmovalnem prostoru. Nadaljeval 
je z začetnim strmoglavnim letom, 
da bi se orientiral. Prav to pa je 
bilo usodno, saj letalo, kot kaže ni 
preneslo zvečane hitrosti. Predvi
devamo, da so se deformirala 
krila, s tem je prišlo do blokade 
mehanizma za upravljanje letala 
in kljub temu, da je poskušal 
izkočiti, je prišlo do neizbežne 
tragedije." pripovedujejo tekmo
valci, ki so spremljali njegov polet 
z zemlje.

V naslednjih letih beležimo 
ponovne nesreče na Pohorju. 
Najprej se je ponesrečil z 
jadralnim letalom blanik zdravnik 
iz Ljubljane. Pilot je ob tem utrpel 
hude poškodbe na glavi in je bil še 
dva meseca po nesreči v komi. 
Kasneje je okreval. Leta 1989 pa 
je zaradi prenizkega leta in izgube 
hitrosti z letalom pilatus str
moglavil Marko Pogorevčnik. In 
to z veliko sreče, kajti eno izmed 
kril je ostalo naslonjeno na 
smreke, drugo pa je bilo na tleh, 
tako daje kabina obvisela v zraku. 
Pilot jo je odnesel z lažjimi 
poškodbami. Po nesreči je 
Pogorevčnik dobil za nekaj časa 
prepoved letenja, vendar ga je 
nebo preveč vabilo in ni čakal do 
izteka kazni. Začel je leteti z 
zmajem.

Lani je doživel nesrečo sicer 
izkušeni pilot Silvo Bencik. Zaradi 
nepravilnega vzletanja z letalom 
Supecub Piper je prišlo do 
prevlačenja na poletanju, s krilom 
je zadel zemljo in letalo seje hudo 
poškodovalo, pilot pa jo je odnesel 
nepoškodovan.

Letošnje leto pa je za Koroški 
aeroklub zepet hudo leto. Smrtno 
se je ponesrečil pilot Branko 
Kekec. Zakaj je prišlo do te hude 
nesreče na Prevaljah? Uradnega 
poročila še ni, neuradno mnenje 
komisije z Inšpektorata za zračno 
plovbo iz Ljubljane pa je :"Vzrok 
za nezgodo je izključno neustrezen 
način vodenja letala s strani 
pilota, delno pa bi k temu 
prispevala tudi neizkušenost 
pilota."

Po zakonu smejo športna letala 
nad naseljem leteti na višini 
najmanj 300 metrov, najbolje pa je 
še višje. S tem ne povzročajo 
hrupa, predvsem pa: če se karkoli 
zgodi, je še vedno dovolj časa za

zasilni pristanek. Očitno pa se 
mlajši piloti tega pravila ne 
držijo, temveč imajo že kar izbrana 
mesta, ki jih preletavajo v nizkem 
letu in izvajajo razne akrobacije. 
In tako si je Kekec izbral Prevalje. 
Očividci trdijo, da je letel celo na 
višini okrog 15 metrov. Zaradi 
tako nizkega leta in ker je bil 
pozoren na okolico, je verjetno 
pozabil na hitrost, ki je padla, 
zaradi česar je letalo omahnilo, 
postalo slabše upravljivo in kaj 
več pilot ni mogel narediti, kot da 
je obvaroval pred nesrečo vsaj 
druge. Ob tem naj povem, da so 
govorice o samomoru iz trte izvite. 
Branko Kekec je bil vesel človek, 
poln življenja in je tisti dan po 
poletu še nameraval odleteti v 
Novo mesto na letalsko 
tekmovanje.

Nizki preleti naselij so v 
Koroškem aeroklubu strogo 
prepovedani in kdor tega ne 
upošteva, dobi prepoved letenja za 
nekaj časa. Žal pa seveda izkušeni 
piloti vsakega mlajšega pilota 
posebej ne morejo kontrolirati in 
nekatere včasih zanese, da se ne 
držijo pravil. Za vsako sporočilo 
občanov o takem letenju bodo v 
klubu hvaležni.

Zakaj je tako važno da pilot, 
posebno nad naseljem ne leti 
prenizko? Kadar letalo izgubi 
hitrost, postane slabše upravljivo, 
vse dokler ne omahne, na levo ali 
desno, odvisno od težišča. V takih 
primerih pilot ne sme izravnati 
letala, temveč obratno : še
povečati nagib na isto stran. S tem 
letalo začne pridobivati hitrost, 
postane normalno upravljivo in 
pilot ga lahko izvleče. Seveda pa 
je za to potrebna določena višina 
leta.

Kljub temu, da sem doslej 
govoril o nesrečah na koroškem 
nebu, naj povem da letenja niso 
samo nesreče. Koroški piloti 
naletijo letno čez 2000 ur in v 
primerjavi s cestami je to še vedno 
precej bolj varno. Varno pa je 
letenje le dokler se pilot drži 
pravil, tako glede višine leta, kot 
dopustnih obremenitev letala. 
Malokdaj zataji letalo, ponavadi 
zataji človek, ko prekorači 
dovoljeno.

"Letalo moraš vedno vikati, 
kajti ko ga začneš tikati, se ti 
maščuje", pravi pilot Jože Čas. In 
Jože Čas leti že 23 let, podobno 
tudi Avgust Mithans, ki leti že čez 
dvajset let, Jože Černič pa celo 33 
let, ne da bi imeli kakšno nesrečo.

Slavko Sušeč.

0 NIZKIH LETIH LETAL 
SO NAM POVEDALI:

Franc Rozman, upokojenec 
Prevalje: "Nesreča mladega pilota 
Branka Kekca, ki je umri v 
razbitinah letala tu na Prevaljah me 
je izredno prizadela. Hvala bogu, da 
na parkirnem prostoru pri 
blagovnici Varteks ni bilo otrok. 
Tam se otroci radi igrajo. Osebno 
mislim, da nad naseljenimi kraji 
letala sploh ne bi smela nizko 
preletavati

Marija Kvasnik, upokojenka 
Prevalje: "Nizek prelet letala v 
Prevaljah sem opazovala že nekaj 
dni prej. Sama sem se spraševala ali 
sme letalo tako nizko letati. Tistega 
usodnega petka, ko pa je letalo le 
nekaj metrov od mojega stanovanja 
padlo na parkirni prostor, pa je 
letalo prišeljalo čisto blizu mojega 
okna v četrtem nadstropju bloka v 
katerem stanujem. Ustrašila sem se 
in težko mi je da se je ubil pilot "

Dragica Praper, gospodinja 
Prevalje: "Prav čudno je, da se je 
pilot upal z letalom tako nizko 
spuščati nad Prevaljami. Hrup letala 
je bil močan in je motil otroke pri 
dopoldanskem spanju, pa tudi 
starim ljudem je šel na živce. Nizki 
let letala sem seveda opazovala z 
balkona in mislila sem si zdaj, zdaj 
bo strmoglavil, potem pa tudi je."

Marjan Kogetnik, študent 
Prevalje:"Nizki preleti letal nad 
naseljenimi kraji so z zakonom 
prepovedani. In tudi zadnje letalo, 
ki je preletavalo Prevalje je 
vznemirjalo občane. Za take 
manevre ali vaje bi morali piloti 
uporabljati zato primerne prostore 
ne pa preletavati le nekaj metrov 
nad hišami. Važno pa je tudi, če ob 
tako nizkih preletih pilot obvlada 
letalo."

Jože Lesjak, avtomehanik 
Prevalje: "Višina leta letala je gotovo 
z zakonom določena. Mislim, da so 
zadnji nizki prelet letala nad 
Prevaljami bili veseli in so ga 
občudovali zlasti otroci, saj pri tem 
uživajo, ko vidijo letalo od blizu. 
Mislim, da je tudi v zraku treba 
upoštevati pravila leta letala, nikakor 
pa si ne sme nihče privoščiti, da bi 
lahko z nizkimi preleti letal vzbujal 
svojo pozornost."

L.-» «fc—rr

F.Jurač ■«
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NAŠ INTERVJU

ZALJUBLJENA V
%

Če bi Ravenčanka Marta Kos hotela, bi lahko bila veliko večja medijska zvezda, kakor pa 
je. Nemara bi lahko bila na lestvici popularnosti kje ob Miši Molk - če je ne bi s svojo 

simpatičnostjo, sproščenostjo in zgovornostjo pred kamero celo prekosila! Toda Marta je 
po srečnem naključju, kot pravi, zajadrala v druge vode. S 1. septembrom postaja namreč

do zdaj najmlajša dopisnica RTV Slovenija iz tujine.

□ Ampak javnost se zate ni 
začela zanimati šele zaradi 
novinarstva, pač pa že veliko 
prej zaradi plavalnih uspehov, 
saj si bila kar nekaj časa v 
takratnem jugoslovanskem 
plavalnem vrhu?

Res, plavanje je bilo odločilno v mojem 
življenju. To izoblikuje človeka, sploh, če 
ga tako resno jemlje, kot sem ga jaz. Pri 
plavanju si pridobiš delovne navade, 
naučiš se disciplinirati in usmerjati 
energijo tja, kjer lahko uspeš.

Nisem bila velik talent, zato pa sem 
plavala delfin in mešano, kjer je treba več 
garati.

Ni mi žal, da sem si izbrala vrhunski 
šport, toda če se človek odloči zanj, 
postane fijakarski konj. Vleče samo v eno 
smer in se podzavestno odpoveduje vsemu 
drugemu.

□ Kdaj te je to spoznanje začelo 
toliko motiti, da si nehala 
plavati?

V četrtem letniku gimnazije in takrat se 
je tudi začela moja novinarska pot. Pri 
Veri Mrdavšičevi sem delala raziskovalno 
nalogo o govoru na Koroškem radiu. Med 
počitnicami sem nato šla na ta radio na 
prakso in si mislila, da bom kuhala kavico, 
pa sem že tretji dan dobila avto in uherja in 
šla delat intervju!

Ko danes gledam na začetek svojega 
novinarskega dela, vem, da sem od prvega 
trenutka zaljubljena vanj, saj ti to delo 
daje izredno širok spekter možnosti. Zaradi 
tega sem se tudi odločila za študij

novinarstva na takratni FSPN in z veseljem 
študirala, predvsem tiste predmete, ki so 
me zanimali.

□ Kot študentka si se že tudi 
začela pojavljati na televiziji?

Ko sem bila v tretjem letniku, so me 
sošolci prijavili na razpis za televizijsko 
napovedovalko. Ves čas so me zafrkavali 
zaradi mojega koroškega narečja in bili 
prepričani, da zaradi tega ne bom šla na 
avdicijo, jaz, trmasta Korošica, pa sem 
seveda šla in pet od 250 nas je bilo

Marta KOS

izbranih! Potem je bil moj teden takšen: v 
ponedeljek sem bila na faksu, v torek na 
RTV v jezikovni šoli pri Ani Mlakarjevi, v 
sredo na faksu, v četrtek na vajah pred 
kamero, v petek pa sem že hitela domov na 
Koroški radio.

Biti napovedovalka mi ni bilo všeč. Si 
kot punčka v izložbi. Pomembno je samo, 
da si lep, ne glede na to, kaj poveš. Na

srečo so kmalu v drugih redakcijah opazili, 
da sem bolj jezikava od ostalih. Začela 
sem sodelovati v Zdravu, odločilna pa je 
bila olimpiada v Seulu. Zanjo so 
potrebovali povezovalce programov in kot 
bivšo športnico so me potegnili v športno 
redakcijo. Ker so bili z menoj zadovoljni, 
so me 1. aprila 19X9 tudi zaposlili kot 
pripravnico

Lahko rečem, da mi je na televiziji 
potem delo hitro dobro steklo. Tomaž 
Terček mi je dal svojo oddajo Bodeča 
neža, pa tudi sicer mi je ogromno pomagal 
in mi bil mentor, sodelovala sem v Zdravu, 
v Sedmi stezi itd.

□ Kako si potem prišla na radio 
Deutsche Welle v Koeln? 
Gotovo je pri izbiri odločal 
tudi Lojze Lampret, prevaljski 
rojak in šef slovenske 
redakcije tega radia?

Tam so delali trije moški in so izrecno 
želeli napovedovalko. Najprej so sprejeli 
žensko, ki je študirala nemščino, a si je 
premislila, in februarja 1990 so vzeli 
mene. Lojze Lampret je bil predvsem moj 
svetovalec. Neverjemo, koliko mi je 
pomagal, tudi po osebni plati, saj ni 
enostavno, ko človek pride v tujino. Res, 
Lojze in njegova žena sta mi bila 
zaveznika ves čas. Na Deutsche Welle 
delaš še zdaj, hkrati pa si dopisnica RTV 
Slovenija iz Nemčije.

□ Kako ti je uspelo priti med 
dopisnike?
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NAŠ INTERVJU

NOVINARSTVO
Od lanskega poletja onravljam v Nemčiji 

dve službi, kot dopisnica zaenkrat še 
honorarno, s 1. septembrom pa začnem 
redno. Izbrali so me med štirimi 
prijavljenimi in včasih res verjamem,da je 
"kdo tam zgoraj", ki mi deli srečo. Med 
dopisnike mi je res uspelo priti zelo hitro. 
Pri mojih letih mnogi samo sanjajo o tem!

RTV Slovenija prej v Nemčiji ni imela 
svojega dopisnika, ampak je zanjo poročal 
dopisnik Dela Marjan Sedmak. Potem je 
prišlo do spremembe, poznali so me, a je 
minilo dve leti, preden sem si upala začeti 
poročali za slovensko RTV. Morala sem 
spoznati nemško politiko in izpopolniti 
znanje jezika.

Čeprav me je na začetku novinarske 
kariere zanimalo vse in sem se čutila 
sposobna za vsa področja, a se zavedala, 
da bo v izbrano treba investirati, sem za 
zunanjepolitično področje vendarle malo 
oklevala. Toda izredno zanimiva nemška 
problematika me je pritegnila, ne le na 
relaciji Nemčija - Slovenija, Nemčija - 
bivša Jugoslavija, ampak tudi Nemčija - 
evropska in svetovna politika.

Seveda pa je bilo odločilno za sprejem 
dopisništva moje delo na radiu Deutsche 
Welle. Že tu namreč pripravljamo oddaje 
o aktualnem nemškem trenutku in ga po 
kratkih valovih v 35 jezikih pošiljamo v 
svet, tudi v Slovenijo.

□ Kakor si ga že izkusila, kakšno 
bo dopisniško delo?

Veliko ljudi me je opozorilo, da iz tujine 
za radio in televizijo ni enostavno 
poročati. 24 ur na dan moraš prežati na 
informacije, niti enega pomembnega 
dogodka ne smeš zamuditi, ker lahko letiš 
iz službe. Ne sme se zgoditi, da greš v 
filharmonijo, pa je atentat na Kohla. To 
pomeni, da se moraš na ta način 
organizirati, da si vedno dosegljiv, hkrati 
pa si moraš poleg stalnih virov, kot so

časopisi in tiskovno središče v Bonnu, ki 
je na srečo le okoli 20 kilometrov iz 
Kocina, kjer živim, dobiti informante, na 
katere se lahko zaneseš in od katerih zveš 
veliko več, kot lahko poveš.

Je pa to prežanje na informacije kot 
nekakšna zasvojenost. Prav nesrečna sem 
namreč, če zvečer zamudim poročila in 
tudi moje jutro se začne tako, da prižgem 
televizor.

Pri dopisniškem delu se moraš 
neprestano učiti, to pa je

motiv, ki mi daje energijo.

□ Koko te kot tujo novinarko 
sprejemajo v Nemčiji? Imaš 
kdaj občutek, da pred tabo 
skrivajo informacije?

S tem še nimam slabih izkušenj. 
Nemčija je država z najbolj razvito 
demokracijo v Evropi, če ne celo v svetu. 
Novinarstvo je tu spoštovan poklic.

Če bi že politiki zapirali informacije, ne 
more biti skrito dogajanje. Na to zelo 
prežijo nemški novinarji. Pritisk medijev je 
večkrat tak, da politikom ne preostane 
drugega, kot da odstopijo.

□ Kaj se ti zdi pri novinarstvu 
največja draž?

Omogočiti ljudem, da pridejo v stik s 
pravo informacijo, kajti prava informacija 
jih vzgaja, in hkrati biti v stiku z ljudmi. 
To je poseben čar. Kar umrla bi, če bi 
morala čepeti stima doma.

□ Pa sicer, si našla v Nemčiji 
svoj drugi dom?

Moja velika sreča je, da živim v Porenju, 
kjer imajo ljudje mediteranski karakter. So 
garači, poznajo pa tudi drugo plat 
življenja. Res, v Nemčiji ne bi mogla živeti 
nikjer drugje kot v Porenju.

Osnova pa je seveda moje delo. Dokler 
imam to delo, ki ga imam v dno duše rada 
in ki se mi ga zdi zaradi vsem znanega

nemškega občutka za red in organiziranost 
opravljati kot brati pravljico, je vseeno, ali 
živim na Ravnah, v Ljubljani ali kje v 
Nemčiji.

□ Kaj ti pomeni, da imaš med 
najinim pogovorom v Nami 
Uršljo kot na dlani?

Veliko. Na Ravne, k staršem, bratoma in 
drugim sorodnikom ter prijateljem se zelo 
rada vračam, vendar prihajam le na 
dopust. Všeč mi je, da me tu za nekaj časa 
zajame čisto drugačen tempo. Tu ljudje 
posedajo po mestu, kot da bi bilo vse v 
naj lepšem redu, Nemci pa, četudi 
posedajo, že gledajo na uro, kdaj bodo šli 
po opravkih.

Na Koroško se bom zagotovo vrnila, ne 
morem pa reči, kdaj. Zdaj bi bilo to z 
mojimi izkušnjami škoda.

□ Ker sem te na začetku 
samovoljno primerjala z Mišo 
Molk, naštejva za konec še 
nekaj tvojih najuspešnejših 
voditeljskih nastopov!

Vodila sem na primer oddajo, ki sta jo ob 
60-letnici Slavka Avsenika posnela 2. 
nemški program (CDF) in RTV Slovenija, 
pa skupaj z Moickom njegovo oddajo, pa 
pred tremi tedni v Rogaški Slatini 
zaključek evropskega festivala 
televizijskih športnih programov. S 1. 
septembrom tega ne bom počela več, ker 
bi bilo malo smešno nastopati v tako 
različnih vlogah, kot je komentiranje 
zunanje politike in vodenje zabavnih 
oddaj, a mi bo žal. Dokler ne bom v 
Nemčijo dobila svojega snemalca, bom 
prisotna na TV le prek telefona, jaz pa 
pred kamero izredno uživam in se 
sprostim. Prav sproščenost in 
neizumetničenost pa imajo ljudje radi.

Helena Merkač
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Prvo soboto julija so kmetje 
v Strojni skupnosti v Vuhredu 
na posebej lepo pripravljeni 
slovesnosti praznovali 20 
letnico uspešnega dela svoje 
Strojne skupnosti. Od stroja do 
stroja, od kredita do kredita, k 
vsemu seveda še veliko 
svojega denarja in ogromno poštenega 
dela, medsebojnih dogovorov in skrbi za 
stroje, to je njihovih 20 let.

Danes imajo Vuhredčani nad 20 
velikih strojev, več male mehanizacije in 
pokrijejo domala vso proizvodnjo 
krompirja in najpomembnejša dela s 
področja strojne opreme za živinorejo. 
Poleg drugih je v vodstvu skupnosti že 
vsa leta osrednja "pogonska duša” njihov 
Hubert Zgerm, ki so mu ob obletnici 
predali tudi posebno priznanje.

k.v.

20 let Strojne 
skupnosti v Vuhredu

V organizaciji dravograjske 
ZKO so se koroški likovniki 
tokrat predstavili s svojimi 
deli v cerkvi Sv. Vida v 
Dravogradu. V prostoru, ki je 
že sam po sebi občudovanja

Vsekakor je opazno 
strokovno vodenje v Društvu 
kakor tudi nekaj izjemnih 
talentov na Koroškem.

LIKOVMI ZA PRAŽI
Konji tudi pri 

K Slovenj Gradcu
vreden kulturni spomenik, se 
je predstavilo šestnajst 
likovnikov, ljudi, ki jih druži 
skupni interes, zanos do 
ljubiteljskega upodabljanja 
krajine, tihožitij, vsega, s 
čimer se srečajo in jih 
pritegne.

Mnoga izmed 45. del pa že 
kar krepko prestopajo mejo 
"amaterizma", ki naj bi jih 
ločila od akademikov.

,«T'

Tokrat so svoja dela 
predstavili: Mojca Kovač,
Oskar Rotovnik, Lidija 
Fišer, Zoran Rožič, Ivan 
Večko, Feliks Fruhauf-Sreč, 
Anita l*redikaka, Matevž 
Sumah, Milena Golob, Pavle 
Šubic, Alojz Krevh, Drago 
Gostenčnik, Stanko Makuc, 
I bander Fužir, Ferdo 
Bodner in Albert Hojnik.

- kv

•Likovniki - otvoritev razstave'

Pred dvema letoma je kmet Franc 
Orter odpri v Brdeh nad Turiško 
vasjo pn Slovenj Gradcu konjsko 
jaso. Že takrat je zgradil orgajen 
prostor za jahanje - manež in majhno 
hišico, kjer toči pijačo in ponudi 
kmečki narezek.

Prvo leto je bil manež še 
premehak in jahanje ni bilo mogoče, 
tako da so s tem začeli lani. Jahajo 
ob petkih, sobotah in nedeljah. 
Prihajajo predvsem mlade družine iz 
okoliških krajev, kajti otroci od dveh 
let starosti pa to 15 let zelo radi 
jahajo. “Ne veš, kakšno veselje 
imajo otroci z jahanjem," pravi 
zaupljivo Franc Orter. Odrasli pa na 
konja skorajda ne sedejo. Pa ne 
zaradi cene, saj ni visoka: za otroke 
znaša ura jahanja 400 tolarjev, za 
odrasle pa 500.

Zakaj konji in konjska jasa? “Iz 
čistega veselja," pravi Franc Orter. 
Zaslužka pa s tem še ni. Nekaj je 
krivo tudi, da v Slovenijo še ni tujih 
turistov. “Da bi se sčasoma vsaj 
konji pokrivali od jahanja", pravi

Franc. Zdaj se še ne. Kajti oves je 
drag, konja pa je treoa preskrbeti 
tudi pozimi, ko ni jahanja.

Od kod potem denar? Od kmetije. 
Orterjeva družina: mož, žena, in dva 
otroka (hči je že odrasla, sin hodi še 
v osnovno šolo) obdeluje 5 ha veliko 
kmetijo. Prej so imeli 10 krav, sedaj 
pa zaradi konj polovico manj. Velik 
del prihodkov od kmetije porabijo za 
konje.

Letos maja je Orteijeva konjska 
jasa doživela hud udarec: poginila je 
kooila, čistokrvna angležinja, ki je 
pričakovala žrebe. Vsa leta prej so bili 
konji zavarovani, letos pa ne več. 
Tako ni dobil Orter nobene 
odškodnine. "Če bi doživeli še eno 
tako nesrečo, ne vem, če ne bi 
morali jaso zapreti," pravi žalostno 
Franc Orter.

Otroci se s takšnimi težavami ne 
ukvarjajo in še naprej veselo jahajo. 
Franc Orter si želi, da bi jih bilo čim 
več.

Slavko Sušeč
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Praznik na Dravi
V želji, da popestrijo športno in 

družabno življenje v kraju, predvsem pa 
da spomnijo krajane Dravograda na 
njihove lepote, so v Dravogradu 
organizirali srečanje ljubiteljev vodnih 
športov na Dravi.

Organizacijski odbor v sestavi Drago 
Jurhar, Miran Švare, Alojz Šušteršič, Jože 
Praper, Branko Keček in Jan Žižek je 
priredil v okviru praznovanja občinskega 
praznika tekmovanje v veslanju in 
deskanju, prireditev pa so popestrili tudi 
jadralni padalci in jadrnice z dravskih 
privezov.

V izredno lepem vremenu in športnem 
vzdušju je prireditev obiskalo veliko 
število ljudi, ki so burno bodrili 
tekmovalce. Ti so se pomerili v dveh 
disciplinah in dosegli naslednje rezultate:

VESLANJE - SKUPNO 14 
ČOLNOV:

1. mesto ŠUŠTARŠIČ VOJKO
2. mesto LAZNIK DAMJAN - 

POGOREVČNIK MARKO (kanu 1. 
mesto)

3. mesto PREGLAV BLAŽ
4. mesto JURHAR DRAGO - PEČNIK 

ROBERT (kanu 2. mesto)
5. mesto ŠVARC ARTUR 

PREKSAVEC TONČEK (kanu 3. mesto)

DESKANJE - SKUPNO 5 
NASTOPAJOČIH:

L mesto GLIBE BORIS
2. mesto POPIČ MARJAN
3. mesto KEČEK BRANKO

4. mesto GLIBE GVIDO
5. mesto PIKL SAMO
K uspehu prireditve so veliko prispevali 

Policijska postaja Dravograd, Gasilsko 
društvo Dravograd, Cesmo podjetje 
Maribor- enota Otiški vrh in EMONA 
DUTY FREE SHOP Vič.

Organizatorji so pokazali, da je reka 
Drava zelo primerna za te in podobne 
vrste vodnih športov in vabijo ljudi, da 
obiščejo Dravo in se pridružijo 
prizadevanjem za oživitev športno 
rekreacijskih dogajanj na njej.

-0.0.

II. državno prvenstvo 
ribičev invalidov

V Dravogradu (oziroma pri 
Dravi v Libeličah) smo imeli 
tudi prijetno srečanje ribičev 
invalidov. Društvo invalidov 
Slovenj Gradec je v 
sodelovanju Koroške ribiške 
družine pripravilo tekmovanje, 
hkrati pa tudi prijetno 
družabno srečanje. Zaigrali so 
dobrodošlico (to so opravili 
godbeniki iz Šentjana), 
pozdravili so jih ribiči in 
podpredsednik dravograjske 
občine, in sploh bilo je 
prijetno.

Ekipno so zmagali 
Slovenjgradčani, za njimi so 
bili Velenjčani in nato ribiči 
Raven na Koroškem.

Med posamezniki je šla 
zmaga v Maribor. "Prilovil" si 
jo je Franc Skobec, za njim 
sta se uvrstila Rudi Štruc in 
Marjan Kuhar, oba iz Slovenj 
Gradca. Najtežja riba pa se je 
obesila na trnek Vinku Zajcu, 
prvemu domačinu iz 
Dravograda.

Skupaj je namakalo trnke 83 
ribičev!

kv

Državno prvenstvo 
najalajših

Rod tabornikov Bistrega 
potoka z Mute je gostil nad 
dvesto tabornikov iz mnogih 
rodov in domala iz vse 
Slovenije. Tu je bilo zelo 
prijetno srečanje in prvenstvo 
za murenčke ter za medvedke 
in čebelice, torej najmlajše 
kategorije taborniških rodov.

Če še ne veste, tistega 
strogega, na trenutke 
prenapetega in nič kaj 
prijetnega ocenjevanja pri 
najmlajših ni več. In kar prav 
bo tako! Bilo pa je veliko 
zelo uspešnih rodov in 
skupin, vsi pa smo se česa 
naučili - in bilo je prijemo!

k. vaiti

Vaie delajo prave mojstre
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---------------------------------- -------------------------------  AKTUALNO ------------------------------------------------------------------
PETER OROŽEN. DIREKTOR LB-KOROŠKE BANKE D.D. V POGOVORU

LANSKI DOBIČEK \ REZERVE, 
KAJ PA LETOŠNJI?

Ob sprejetju sanacijskega programa Slovenskih Železarn, ki je dal tudi možnost preživetja Železarni Ravne, seje vzporedno 
zgodila tudi sanacija Ljubljanske banke - Koroške banke, d.d. Slovenj Gradec. Sanacija pa je proces, ki ga ni mogoče izpeljati v 
letu ali dveh: države sanirajo črno metalurgijo ali bančništvo tudi po desetletje in vec. Tako bo nemara tudi na Koroškem. 
Vendar: paket železarskih zakonov je Koroški banki izredno dobro del, saj je v lanskoletnem poslovanju že izkazala okoli 300 
milijonov tolarjev dobička. Če teh zakonov ne bi bilo, potem bi lanskoletni obračun pokazal rdeče številke, kar velja tudi za 
druge banke, ki pokrivajo železarska okolja.

Pred dnevi so bili v dnevnem 
tisku objavljeni povzetki letnih 
obračunov slovenskih bank. 
Sektor revizije Službe dru
žbenega knjigovodstva Re
publike Slovenije je pregledal 
poslovanje bank in podal 
revizijsko mnenje o resničnosti 
in poštenosti finančnega stanja 
in poslovanja v bankah. Za 
Koroško banko so esdekajevci 
zapisali, da so računovodski 
izkazi sestavljeni resnično in 
pošteno v skladu s slovensko 
zakonodajo. Koroška banka je 
lansko leto zaključila z 328 
milijoni tolarjev dobička, ki ga 
je namenila za rezervo banke. 
Dobiček je kar soliden, saj je, 
denimo bližnji celjski banki za 
dodelitev ostalo 180 milijonov 
SIT dobička, dolenjski banki iz 
Novega mesta 31 milijonov 
SIT itd. Peter Orožen, direktor 
LB„Koroškc banke d.d. 
Slovenj Gradec je v pogovoru 
za Prepih povedal:

"V primeijavi z ostalimi 
slovenskimi bankami in glede 
na našo velikost smo v lan
skoletnem poslovanju resnično 
izkazali relativno velik do
biček. Taje tudi posledica tako 
imenovanih železarskih zako
nov, ki so bili sprejeti konec 
lanskega leta in so omogočili 
štirim slovenskim bankam, da 
so na osnovi te zakonodaje v 
precejšnjem delu sanirale svoje 
bilance. Omenjene banke so 
prejele obveznice s tri
desetletno dospelostjo, emiti
rane v Slovenskih Zeley.arnah 
in z garancijo države. Če tega 
ne bi bilo, bi naša banka 
gotovo izkazala negativni 
rezultat. Ker pa to m bil 
likvidnostni priliv. Koroška 
banka in tudi ostale tri banke 
niso mogle izplačati dividend. 
To bi bilo tudi nekorektno: ne 
gre namreč skupaj, da bi država 
sanirala črno metalurgijo, mi 
pa bi dalje plasirali likvidna 
sredstva. Prišlo bi do 
ekonomskega nesmisla.”

V Sloveniji smo tačas priča 
skora jda inflaciji raznih novih 
bank, ki pa jih po predpisih 
slovenskih monetarnih oblasti 
čakajo temeljite spremembe. 
Na Koroškem je Ljubljanska 
banka pred leti v podobi 
Abanke že dobila konkurenco. 
Peter Orožen pravi, da se jim 
bančna konkurenca kajpak 
pozna, hkrati pa dodaja: 

"Konkurenca se v vseh 
regijah pozna. Mi imamo to 
konkurenco prisotno preko 
Abanke in Poštne banke, ki ima 
zelo razdelano infrastrukturo in 

j jo nekateri v konkurenci 
nekako zanemarjajo. Menim,

' da nimajo prav, saj je pošta 
skoraj v vsaki vasi in 
opravljajo tudi devizne zadeve. 
Kolikor mi je znano, ima 
interes za Koroško tudi SKB 
Ljubljana. Mislim, da je to tudi 
rav, kajti čim večja je 
onkurenca, tem večja je bitka 

za stroške in profilirati morajo 
tako gospodarstvo kakor tudi 
občani. Konkurenca se pozna 
tudi j)ri odnosih med bančnimi 
uslužbenci in strankami, pritožb 
strank pa je vedno manj.

Večino kapitala v Koroški 
banki ima gospodarstvo, delež 
vlog občanov se vrti okoli 30 
odstotkov, svojčas - nazadnje

Ljubljanska
banka

/O
Koroška 

banka d.d.

leta 1989 - pa so že dosegli 42 
odstotkov občanskih sredstev, 
ki sedaj spet naraščajo, kar je 
znak zaupanja v banko. Mied 
gospodarstveniki pa veliko
krat slišimo, kako jim 
Koroška banka ne stoji ob 
strani. Kako na takšne in 
podobne kritike odgovarja 
direktor?

"Ponekod v gospodarstvu 
obstaja nezadovoljstvo, vendar 
bodo nekateri morali spoznati, 
da banka ne bo več poslovala 
kot je nekoč, ko so se krediti 
podeljevali brez zavarovanja 
ali pa izdaje garancij. To 
obdobje je mimo in ni več 
banke, ki bi na lepe oči tudi 
najboljšemu podjetju dala 
kredit ali sprejela kakšmokoli 
drugo obveznost. In tu 
nastanejo problemi. Slabe 
firme namreč ponavadi nimajo 
nobenih jamstev in zelo težko 
pridejo do kreditov, nato pa 
sirijo pikre pripombe o 
nerazumevanju banke do 
gospodarstva. Ni namreč 
problem dobiti kredit ali 
garancijo, vendar mora imeti 
partner kvalitetna jamstva za 
kredit ali izdajo garancije. In tu 
se problem začne in je 
marsikdaj tudi nerešljiv. Če 
kar pogledamo naš koroški 
prostor: nekatere firme peljejo 
svoj promet preko firme v 
tujini, od nas pa bi želeli 
garancijo. Tako pač ni mogoče 
delati, potrebno je deliti oboje."

Ali Koroška banka postaja 
prava banka? Peter Orožen 
pravi, da prave banke, kot jih 
poznamo na Zahodu, v 
Sloveniji zaenkrat še ni, 
morebiti je to kakšna nova 
banka, ki je nastala v zadnjih 
dve ali treh letih, vendar so to 
banke z majhnim kapitalom, 
ki niso bile deležne "radosti" 
kreditiranja velikih firm.

"Koroška banka ima to srečo, 
da so terjatve ravenske 
železarne do 31.12.1992 pokrite 
z obveznicami. Hkrati pa je

treba povedati, da imamo 
mnoge posle, ki se bodo iztekli 
šele cez nekaj let in da imamo 
v svojem portfeliju praktično 
še eno železarno. Kako se bo to 
reševalo, pa vam danes še ne 
bi znal povedati. Tu sre za 
problem posojilnih oclpisov, 
kjer pa ni problem samo 
železarne Ravne, ampak vseh 
velikih tovarn na Koroškem. 
Srečujemo se s finančno 
nedisciplino in to je velik 
problem," pravi Peter Orožen.

Javnost je Koroško banko in 
tudi druge slovenske banke 
kar precej kritizirala okrog 
obresti, ki da so prenizke. 
Direktor Koroške banke na 
tak|ne očitke odgovarja:

"Ce greste v Avstrijo in 
dobite kredu, pa si izračunate 
vse stroške, potem boste prišli 
do ugotovitve, da je pri nas 
denar včasih že cenejši kot 
preko meje."

V začetku omenjenih 380 
milijonov SIT' dobička bo 
Koroška banka namenila za 
rezervo banke, kdaj pa iahko 
pričakujemo, da bo Koroška 
banka dobiček tudi delila? In 
dodatno aktualno vprašanje: 
kako rešuje Koroška banica 
problem s starimi deviznimi 
vlogami? Peter Orožen 
odgovarja:

"V letošnji gospodarski načrt 
smo smelo zapisali, da bo 
banka tudi konec tega leta 
ustvarila dobiček in upamo, da 
bomo sposobni, da bomo vsaj 
del tega dobička delili kot 
dividende. Konec leta bomo 
videli, ali bo to tudi 
uresničeno. To pa ni odvisno 
samo od dobrega ali slabega 
dela banke, ampak tudi od 
komitentov banke. Tu gre za 
problem že omenjenih poso
jilnih odpisov. Osebno pa sem 
optimist in upam, da bo banka 
zaključila letošnje poslovanje z 
majhnim plusom, in to brez 
sanacije kot je bil primer v 
lanskem letu.

10 PREPIH



AKTUALNO

Zakonodajalec pa je rešil tudi 
problem tako imenovanih 
starih deviznih vlog, ko so jih 
poslovne banke imele depo
nirane pri Narodni banki 
Jugoslavije. Bivše jugoslova
nske republike tega problema, 
kot kaze, ne bodo uspele 
razrešili, kar pomeni, da ljudje 
tega denarja ne bodo nikoli 
dobili nazaj. Pri nas pa bodo 
vsi dobili ur denar. Tistim, ki 
so se odločili za možnost, da bi 
dobili vse izplačano v tolarjih, 
jim je naša banka to 
omogočila, dasiravno to ni bila 
zakonska prisila. Če gledamo 
današnji tečaj, pa vidimo, da 
so tisti, ki so to izkoristili, celo 
finančno profilirali. Veliko 
varčevalcev pa se je odločilo 
na dvo in polletno vezavo-, kar 
nas je po svoje presenetilo.

Nekaj pa je tudi takšnih 
občanov, ki se niso javili in ti 
bodo dobili svoje vloge po 
varianti zakona."

Dobro gospodarjenje Koroške 
banke se kaze tudi v tem, da so 

meseca aprila tega leta že 
dosegli kapitalski cenzus 60 
milijonov mark v tolarski 
protivrednosti, torej tisto mejo, 
ki so jo predpisale slovenske 
monetarne oblasti za samo
stojnost banke. Do oktobra leta 
1995 je bankam na voljo 
prehodno obdobje. Po tem 
datumu, ko bo Banka Slovenije 
tudi pregledala zaključne 
račune v obdobju 1993/94, pa 
bodo banke stopale po 
samostojni poti ali se tako in 
drugače povezovale.

Kakšno politiko bo ubrala 
Koroška banka, ki hi glede na 

v 000 SIT 
2,160,780 

676,848 
1,483,832 

387,656 
1,810,898 

3,681,488 
1,328,809 

481,751 
1,552,379
328,547

147 
328,400

328,400

kapital lahko dandanes že bila 
povsem samostojna bančna 
ustanova?

"Mislim, da bi odločitev o 
samostojnosti bila slaba 
poslovna poteza, saj pri tem ne 
more odločati. formalnost, 
ampak vsebina. Če pogledamo 
koroško gospodarstvo, potem 
mora 70 ali 80 odstotkov 
gospodarstva, če hoče pre
živeti, delati s tujino, kar 
seveda pomeni devizni promet. 
Vse banke v Sloveniji pa so 
majhne in ni pametno 
razmišljati o samostojnosti. 
Dolgo smo tuhtali, kako se 
ovèzati z nekim sistemom, ki 
o zagotavljal koroški regiji 

trdno banko s konkurenčnmti 
uslugami na vseh področjih. 
Prišli smo do ugotovitve, da je 
najbolj pometno ostati v družini 
Ljubljanske banke, ki ima 
edina od slovenskih bank 
izdelano popolno finančno 
infrastrukturo, predvsem v 
tujini, kjer veliko pomeni. 
Mnogi tuji partneiji nam 
razlagajo, kako na Zahodu 
ponekod bolj poznajo 
Ljubljansko banko kot samo 
Slovenijo.

Z vodstvom LB smo dosegli 
sporazum, da v tem vmesnem 
časovnem obdobju sklenemo 
pogodbo o trdnem sodelovanju,

da bomo opravljali vse posle 
reko LB d.d. Ljubljana, da 
orno ohranili ime in podobo 

Ljubljanske banke doma in v 
tujini. Ko bo potekalo to 
vmesno obdobje, pa se bomo 
odločili, ali bomo ostali v LB 
d.d. ali bomo postali po
družnica ali dosegli status hčere 
ali pa našli kakšno tretjo pot, 
ki je lahko tudi v obliki 
samostojne banke ali v obliki 
ovezave s kakšno drugo 
anko. Osebno mislim, da se 

bo LB d.d. uspešno razvijala.

Gotovo sanacija v tem 
obdobju še ne bo končana, 
vendar bo v teh letih mnogo 
bolj zdrava, njeni izkazi bodo 
mnogo bolj realni. Mislim, da 
je prava pot Koroške banke, da 
ostane v družini Ljubljanske 
banke. Pri tem pa je naša 
banka ena izmed srednjih bank 
v Sloveniji, ki dosega 
kapitalske cenzuse in lahko 
dosežemo status hčere. Kri
stalno jasno pa je, da LB ne bo 
nikoli več tako velika kot je 
bila, hkrati pa sem prepričan, 
da bodo tisti, ki bodo ostali v 
tej familiji, lahko samo 
pridobili." je zaključil direktor 
LB- Koroške banke d.d. 
Slovenj Gradec Peter Orožen.

MIRO PETEK

Prihodki od obresti
Odhodki od obresti
NETO PRIHODKI OD OBRESTI
Prejeta nadomestila
Ostali prihodki
SKUPAJ PRIHODKI
Popravek vrednosti dvomljivih in spornih terjatev 
Ostali odhodki
Usmerjanje prihodkov financiranja v revalorizacijsko rezervo
DOBIČEK PRED OBDAVČENJEM
Davek od dobička
DOBIČEK ZA DEUTEV 
DELITEV DOBIČKA NA:
- rezerve banke

MM M DOPUST?
Čas počitka in čas dopustov je tu. Po napornem celoletnem delu se 

vsaj enkrat na leto prileže, da se spočijemo in si pridobimo novih 
delovnih moči. Kam in kako na dopust, spričo težke gospodarske krize, 
ki nas pesti. Mnogi bodo odšli na morje, drugi v planine, veliko pa je tudi 
takih, ki bodo ostali kar doma. Tako so nam povedali tudi naši akentiranci.

Matjaž KOPRIVNIK, ključavničar. 
Ravne na Koroškem:

“Lansko leto, ko sem odšel na 
dopust z družino so bile mnoge 
boljše ugodnosti. Tudi dopustniške 
cene so bile bolj dostopne kot 
letos. Letos, če bo le možnost bom 
odšel v zdravilišče, saj sem tega po 
nezgodi nujno potreben. Dopusta z
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družino na morje pa letos gotovo ne 
bo zaradi pomanjkanja denarja."

Andreja PETROVIČ, študentka,

"Svoj dopust bom letos preživela 
na morju in sicer v Fiesi. V mesecu 
avgustu pa se bom podala tudi malo 
v naše prelepe slovenske gore in

nekaj dni preživela v Kranjski gori in 
na Bledu. Potem pa, če bo čas pa še 
nekaj dni na morju v mesecu 
septembru, da si bom nabrala novih 
moči za naslednje študijsko leto."

Ivan KOROŠEC,pek. Slovenj 
Gradec:

“Kot vsako leto bom tudi letos 
odšel z družino na dopust na morje. 
Letos bomo preživljali dopustniške 
dni v Fiesi v avtokampu. Za dopust 
skozi celo leto namensko 
varčujemo, drugače spričo te 
draginje si nikakor ne moreš 
privoščiti dopusta. Po celoletnem

trdem delu se gotovo vsakemu 
dopustu še kako prileže."

Štefka ZALOŽNIK, upokojenka, 
Mislinjska Dobrava

:"Del letošnjega dopusta sem že 
izkoristila, Bila sem en teden v 
Rimu, kjer sem si ogledala 
znamenitosti tega mesta, za en 
teden pa sva se z možem odločila, 
da bova odšla v Čateške toplice, saj 
se na stara leta tudi zdravilišče še 
kako prileže. Sicer pa pokojnine so 
bolj male in s tem dopust tudi 
prikrajšan."

F Jurač

--------------------------- jt



PO KOROŠKI

PREVOZ D.D.
prevozno, turistično in 

storitveno podjetje 
Radlje ob Dravi,Pohorska 17a

Tel.: 0602 / 71 510, 
71 511, 71 515 

Fax.: 0602 / 71 513

o Domači in mednarodni prevozi blaga od 
3 - 24 ton po izredno konkurenčnih cenah

O Servis in popravila osebnih in tovornih 
vozil - na vašo željo tudi popoldan in ob 
nedeljah ali praznikih

o Pri popravilu osebnega vozila, vam ga še 
brezplačno operemo

Podjetje Prevoz d.d. praznuje v mesecu juliju prvo 

obletnico kot samostojna družba. Ob tej priložnosti 
vsèm svojim komitentom priznavamo 5% popusta 

na ceno svojih storitev.
\_____________________ _____________________

Čečovje 5, 62390 Ravne na Koroškem 
Tel.: 0602 / 20 165, Fax.: 0602 / 21 076

PROIZVODNJA ŠPORTNE OPREME 
STORITVE UVOZA IN IZVOZA, TER POSREDO
VANJE PRI STIKIH S TUJIMI PARTNERJI 
GROSISTIČNA PRODAJA IZDELKOV FIRM

> SAKURA, Japonska (šolski, pisarniški ter 
umetniški program)

> CITIZEN, Japonska (vse vrste kalkulatorjev ter 
elektronskih dnevnikov)

> LOGOS, (pisala)

PRODAJA LESENIH IN PLASTIČNIH BARVIC, 
RADIRK TER ŠOLSKIH, PISARNIŠKIH DARILNIH 

IZDELKOV IZ RECIKLAŽNEGA PAPIRJA.

ISTaj naše geslo 
"MI PIŠEMO Z VAMI" 

postane tudi vaše.

Posredovanje občasnih 
del za študente in dijake.
623X0 Slovenj Gradec, Francetova 5, Tel. / Fax.: 0602 / 42 - 625
Kot član mladinskega servisa Velenje, boste imeli 10% popusta 
pri vstopu v letni kino na terasi bazena v Velenju.

Študenti in dijaki, pohitite!
Bližajo se počitnice, kilometri sonca so 
pred vami. Če želite opravljati kakršno 
koli delo, obrnite se na nas. Sodelujemo 
z več kot 6.000 podjetji širom Slovenije. 
Poiščemo vam željeno delo, poskrbimo 
za vaše zavarovanje, predvsem pa hitro 
izplačilo vaših honorarjev.
Za članstvo v Mladinskem servisu 
Velenje potrebujete le potrdilo o šolanju 
za tekoče šolsko leto in hranilno knjigo 
Ljubljanske banke.

NAGRADNO ŽREBANJE
Kupon nagradnega žrebanja dobro 
shranite, pri prvem dvigu napotnice za 
delo po ga potrdite pri nas. Morda boste 
prav vi srečnež, ki bo z nami konec 
Septembra odpotoval v Benetke. 
Nagrade:
-25 potovanj v Benetke 
- 300 majic
Žrebanje bo javno v prostorih 
Mladinskega servisa vsak zadnji petek v 
mesecu ob 13.00 un. Z nami bo potovala

tudi studenska ekipa Radia Velenje "V 
imenu Sove'1.

NAGRADNI KUPON

Ime.......

Priimek

Naslov..

PREPIH, Od javnosti odvisen časopis. Izdaja ČZP VORANC d.o.o. Ravne na Koroškem.
Direktor Niko R. KOLAR, «lavni in odgovorni urednik Vojko MOČNIK.
Računalniško oblikovanje MK STUDU), Studio za oblikovanje in propagando, Ravne na Koroškem.
Tiska Koroška tiskarna Slovenj Gradec.
Naslov uredništva: Ravne na Koroškem, Čečovje 5, tel.: 0602 / 22 999
Na osnovi mnenja Republiškega sekretariata za informacije št. 23/105-92, šteje časopis med proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, 
za katere se plčuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%.
Nenaročenih tekstov in fotografij ne vračamo.
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MK KOKOTA \ SITVEL
PREVALJE

1992 / 1993
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1
PRVA VRSTA: Štefan Denša, Aleš Brglez, Samo Goričan, Matej Čujež, Sami Dobreva, Roman Plesec, Grega Vrabič, Samo Plimen in Kristjan Švab, /Drago Kos zaradi odsotnosti ni na fofografiji/.

DRUGA VRSTA-STOJIJO: Štefan Slapnik-mlad. trener, Anton Tomažič-članski trener, Silvo Sovine, Branko Skrbinek, Dušan Kordež, Vinko Čapelnik. Dušan Ribaš. Smaili Audyl, Miroslav Ivartnik, Gorazd Muršič, Gvido Janet in Marko Vravnik.
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DRUŽABNA KRONIKA

NAPREDEK
Na listi najbolj priljubljenih 

Slovencev sta na zavidljivem 

mestu dve ženski (deset odsto

tkov vseh izbrancev). Pred 

letom dni ni bilo nobene. Ko 

bo polovica znanih Slovencev 

ženskega spola in bo na listi 

priljubljenih tudi mati številne 

družine, bo prihodnost sloven

skemu narodu zagotovljena.

PočUiUce, KOCA BO FRAS?

Ni kaj, letos sem že zgoraj brez, če pa bo šlo 

tako zraven bom v naslednjem dopustu ostala 

še spodaj ...

Franček I ras, to je tisti fejst fant, ki je predsednik 
radeljske vlade, je hil nekaj časa zelo hud na javno pišoče 
delavce. Zdaj se je že ohladil, saj mu v občini kljub 
navedenemu teče vse kot po maslu. Posebej se zna pohvaliti 
z novimi delovnimi mesti, ki da so zasluga občinksega 
proračuna in pameti, ki je zbrana v komisiji za 
pospeševanje razvoja malega gospodarstva. Seveda je v časih 
malo nerodno, ko je treba odpisati kakšen milijonček, ki je 
bil v ržen v v eter, v endar so morda zdaj že začeli v Radljah 
pretirav ati z nov imi dleov nimi mesti, saj ob v sakem skladu, 
ki ga ustanov ijo, že diši tudi po novem direktorju. Sklad za 
razv oj malega gospodarstv a pa naj bi bil prav i zgled, saj naj 
bi zgledno svojemu namenu ustanov il tudi tako direktorsko 
mesto. Nekateri že vedo tudi številko čevljev novega 
direktorja, nekateri pa celo številko nedrčka njegove bivše 
punce. Prav lepo je res na deželi, deželi, deželi...

NAROBE SVET
Skrb za slovenski narod je priljubljena tema vseh politikov. 

Škoda, da se za zvišanje natalitete najbolj potegujejo celibatu 
zavezani moški. Pridigajo sicer, naj se ravnamo po njih 
besedah, vendar je stara resnica, da resnični vzgledi bolj 
vlečejo. Besed matere ne morejo ponuditi otrokom na 
krožniku.

Ko pa je treba glasovati za otroške doklade po meri 
življenskih stroškov, se poslanci potuhnejo in pozabijo na 
predvolilna gesla. Pozneje spet rohnijo ob statističnih 
podatkih o abortusih. Angelčki pač ne potrebujejo hrane in 
obleke.
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čestitka! i°ize ^ ^ Hesa^
Med doktorje znanosti se je pred dnevi 
vpisal tudi predsednik ravenskega 
Izvršnega sveta Matic Tasič. Prepih mu 
iskreno čestita in želi, da bi uspešno 
nadaljeval znanstveno kariero.

fotobodici

V Dravogradu se je 
zgodil čudež, ko je 
skupščina končno 
bila sklepčna. Pod 
streho je spravila vse 
za nazaj m naprej, 
sam podžupan, ki 
mu je v veliko čast, 
da župana ni, pa se 
je že odločil za 
izdajo Premikov. V 
kontekst naj bi spra
vil tudi novonajav- 
Ijeni začetek gradnje 
Trgovsko poslov
nega centra, kot 
pomembno delovno 
zmaga za časa 
njegovega (pod) 
županjevanja. Ne ve 
se samo to kako bo 
ocenil uspeh ponov
ne zasedbe Viča, ki 
mu je tokrat lastno
ročno poveljeval. Če 
in ko bo Trgovsko 
poslovni center 
odprt, bo namreč 
hudo smešno, če mu 
bodo naval kupcev 
iz onostranske Koro
ške zatirali novodo
bni osvoboditelji 
mejnih prehodov.

Letošnja Najevska lipa in srečanje 
državnikov bo že konec julija in obeta 
se, da bo tudi tokrat prišel k 
obnovljeni lipi ves slovenski državni 
vrh. Tudi Lojze Peterle naj bi letos 
obeležil svojo tretjo Najevsko lipo: 
prvič je bil kot predsednik vlade, 
drugič kot predsednik stranke (zlobni 
jeziki so lam trdili, da so na ravenski 
občini razširili srečanje tudi na 
stranskarske prvake samo zaradi 
Lojzeta), letos pa kot zunanji 
minister.

Ljudje pa Lojzeta v tem koncu radi 
vidijo, še posebej zaradi tega, ker rad 
potegne tudi na mehe. Postavlja pa se 
prašanje, kdo od slovenskega 
državnega vrha bo plesal, ko bo Lojze 
igral?

M«::::

SUPERGARANCIJE
Ko je ravenska občinksa vlada dala garancijo za kredit, ki ga je najel njen član, je šlo 
to nekaterim podjetnikom in strankarskim prvakom hudo v nos. Izkašljali so se na 
zasedanju^občinske skupščine in podvomili v "čista posla", če pa že to ne, pa v etiko 
člana IS. Žal so to zabeležili tudi nekateri novinarji. Hudo so prizadeli dotičnega člana 
IS, ki je izmeril centimetre vrstic, ki so bile namenjene zadevi, češ da so se na 
skupščini godile gotovo pomembnejše stvan, kot pa je razprava o njegovi etiki. Z 
gospodom Berložnikom se seveda novinarji strinjajo, saj ima vendar tudi IS bolj 
pametno delo, kot je dajanje garancije zasebnim podjetjem, še posebej, če so v lasti 
samega podpredsednika IS. Drugih 321 podjetnikov v občini, ki "slučajno" za take 
možnosti za garancije za najemanje kreditov niso vedeli, pa tako samo lajajo v luno.

..S. sa%w... z . . . . . . . . . . . ^. . . . . . . . ^. . . . . . ...
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Meta Tasič, ekologinja na ravenski občini : Gospod Koselj, pred pol leta sta napisali 
odločbo o ustavitvi UHP peči na Ravnah, pa se do danes še nič ni zgodilo. Ljudje na 
Stražišču pa so nezadovoljni".
Viktor Koselj, republiški sanitarni inšpektor: ' Gospodična, vidi se, da ste še zelo mladi. 
Veste, kar jaz napišem, ni nujno, daje tudi uresničeno. Jaz. sem državni uslužbenec, železarna 
je državna, pa kaj bi govorili..."

SLOVElUmŠKI TtPIE
Na slovenjgraško nogometno sceno se je vrnil
Miro ANKON - TAPIE.

Ta francoski vzdevek si je prislužil v letoš
njem prestopnem roku, saj je kot novopečeni 
predsednik NK Slovenj gradeč ( III. Slovenska 
liga) nakupoval in prodajal igralce v stilu 
predsednika OLYMPIQUEA iz MARSEILLA. 
Seveda z zagotovilom, da bodo Slovenjgradčani 
že naslednjo leto v KOROTAN - SUVELOVI

[nomiti
Prevalje so po zadnjih dogodkih postale 
nadvse znane in za nastop v tem kraju se 
zanimajo mnoge domače mednarodne 
glasbene skupine. Tako se je že ponudila 
skupina Demolition group, iz Beograda 
se je za nastop na Prevaljah zanimala 
ponovno oživljena skupina Idioti, iz 
sosednje Avstrije pa bi v tem kraju radi 
nastopili muzikantje, ki nosijo naslov 
Vagabunden.
\__________________________________/

družbi v II. Slov. ligi???

Tudi na Koroškem vozijo gasilci 
\sevprek vodo, ki je je sicer 
dovolj, vendar ne na pravem 
mestu. Medtem, ko so se v drugih 
občinah uspeli dogovoriti, kako 
bodo poravnavali račune za 
prevoze z gasilskimi cisternami, 
se na Ravnah ob računu, ki so 
|im ga poslali gasilci kar 
sprenevedajo. Podobno se godi 
Ravenčanom ,ki nimajo sreče, da 
bi bivali drugje kot ob Suhi, pa je 
Suha suha in ne požira in sproti 
odvaja vse svinjarije, ki bi jo 
sicer morala mestna kanalizacija 
oziroma kolektorji, za katere vsi 
občani že nekaj časa zbirajo 
namenski denar. Ta zna zdaj 
končati celo kje drugje, saj 
Komunalno podjetje s Prevalj 
meni, da je denar pač denar. Pa 
naj še kdo reče, da na Ravnah 
nekaj ne smrdi...

14 PREPIH PREPIH 15
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| Pestra izbira živil, po- ^ •
! trebščin za dom in gos-1 MOJ BISTRO
| tinstvo, široka ponudba | ' NAROČILU
p NARAVNE in ZDRA- j RESTAVRACIJA BKLLEVl I 
IVE hrane. Za nakupi -MALICE 
* nad 1 mil) IW) SIT hnct<» - DNEVNA SAMOPOSTRŽNA 
| nad 1UW0, M SIT boste 5 KOSILA PO CENI 470 SIT 
! vsakega 1. in 2. ter 15.1 - OB PETKIH IN SOBOTAH 
I in 16. v mesecu deležni I ZVEČER PLESI NA TERASI fJ 5% popusta. 1_-NOVA PONUDBA: SVEŽE

•r j jasmh* g 4. * «.»k. m t * -

MiEismimx
KLAVNIŠKO - PREDELOVALNA ZADRUGA MESNINA z o.o.. OIIŠKI VRH 168

MESNINA OTIŠKI VRH
VAM V MESECU JULIJU NUDI UGODNO PRODAJO:

maloprodajna cena,sit/kg

* T/ " Jf ^ V»

llllll
____—....... ..................

> Ftt Ijft f-

PREKALJENA ŠUNKA BK 
BUDJOLA
PREKAJENE KRAČE 
NAVADNA SALAMA 
POSEBNA SALAMA 
MEŽIŠKA KLOBASA 
ČEVAPČIČI
SUHA MESNA PANCETA

699.00 SIT 
1.495,00 SIT

322.00 SIT
240.00 SIT
380.00 SIT
333.00 SIT
550.00 SIT
815.00 SIT

Akcija vel ja od 05.07.1993 dalje.

TRGOVINA NA DEBELO Z ŽIVILI IN PREDMETI SPLOŠNE RABE
Nudi svojim odjemalcem pestro ponudbo:

• VSEH VRST PREHRAMBENIH IZDELKOV

• ALKOHOLNE IN BREZALKOHOLNE POJAČE

• ČISTILA, PRALNE PRAŠKE, GALANTERIJO

Dejavnost opravljamo v Koroški 
regiji in izven

Se priporočamo: vsem trgovskim 
podjetjem, gostinskih podjetjem 

in družbenih prehranam.

S U V fL
TRGOVSKO PODJETJE d.o.o. 
Celjska 33, Slovenj Gradec 
0602/ 41-157, 41-267 
ročunavodslvo 42-404, la* 42-264

16
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------------------------------------------------------------------------- ŠPORT -------- ----------------------------------------------------------------

KOROTAN SUVEL■ 
ENAJSTMETROVKA ZA KOROŠKO

Prevaljski drugoligaš ob 60. letnici. Jeseni še močnejši !

Leti 1992 in 1993 sta pomembni za prevaljski nogometni klub. Nogometaši 
članskega moštva so se uvrstili v enotno drugo slovensko nogometno ligo in po 
uspešnih igrah v kvalifikacijah kar preskočili tretjeligaški rang tekmovanja. Na 
igrišču so se znašli skupaj z bivšimi prvoligaši in mnogimi zvezdniki nekdanje 

jugoslovanske I. ZNL. Začelo seje trdo delo, številni treningi, sestanki, 
urejanje igrišča, sodelovanje v drugi državni ligi pa seveda tudi veliko stane.

V jesenskem delu prvenstva so 
zabeležili najodmevnejšo zmago že v 
prvem kolu, ko so premagali 
favorizirani Avto-bum. v katerem kar 
mrgoli znanih nogometašev, kar je 
pomenilo veliko vzpodbudo za 
nogometaše in gledalce. Na igrišču 
na Ugaslih pečeh od takrat ni 
manjkalo navijačev. Nogometaši so 
vestno trenirali in dobro igrali, 
vseeno pa je bilo na tekmah opaziti 
še precej neizkušenosti. Prezimili 
so na desetem mestu. Zaradi še ne 
dokončanega sistema ligaških 
tekmovanj so iz druge lige morali 
izpasti štirje klubi, kar je pomenilo, 
da bo potrebno v spomladanskem 
delu pokazati še več.

Negotovost obstanka v ligi se je 
kljub okrepitvam vlekla iz kola v 
kolo, vendar so fantje v prvem 
trenutku pokazali največ in si 
zasluženo priborili obstanek. Zasijal 
je zlasti Dobreva in s svojo igro 
ponesel ostale. Odločilna pa so bila 
zadnja štiri kola, ko so osvojili sedem 
od osmih možnih točk, tako da so na 
koncu pristali kar na devetem mestu.

Treba pa je povedati, da so si 
obstanek in relativno visoko mesto 
na lestvici priborili nogometaši sami, 
navijači pa so bili njihov dvanajsti 
igralec, ki jih je spremljal tudi na 
težkih gostovanjih, tudi prihodnjo 
sezono, ki se prične 22. avgusta, bo 
zagotovo tako.

Čeprav je bilo vodstvo kluba zaradi 
finančne stiske po prvenstvu 
nekoliko zaskrbljeno, so se stvari 
ponovno uredile. Tako bo generalni 
sponzor Korotana tudi prihodnje 
prven- stvo podjetje Suvel iz 
Slovenj Gradca, za posamezne 
tekme pa številni "lažji", a dragoceni

pokrovitelji, ki jih je na Koroškem kar 
nekaj. Da to drži, je najbolje pokazal 
prestopni rok nogometašev. 
Ponovno so našli skupen jezik z 
obema tujcema v moštvu, Dobrovo

direktor podjetja Suvel: " Za 
dogovor z NK Korotan smo se 
odločili iz ekonomskega interesa. 
Želeli smo, da bi nas spoznali 
predvsem poslovni partnerji na 
Koroškem, zdaj pa se je izkazalo, 
da so nas spoznali tudi širše po 
Sloveniji. Naša odloči-tev je bila 
pravilna, zato smo obnovili 
pogodbo. Vendar pa zahtevamo 
strogo profesionalen odnos do 
dela. Nudili smo določena 
sredstva, v izbiro igralcev pa se 
nismo spuščali. Mesto Korotana - 
Suvela je v zgornji polovici 
lestvice, imamo pa res super 
navijače in računam, da jih bo 
jeseni še več1"

^------------------------■—................ ...................-J

in Smailijem, pri čemer so ponovno 
pomagali navijači. Ostali so takorekoč 
vsi glavni akterji prvenstva.

Najbolj sKrivnostno pa je bilo 
zadnji dan prestopnega roka. Navijači 
so zasedali pred Šport barom, 
predsednika kluba Vlada Petriča si 
lahko srečal ob istem času na več 
mestih hkrati, veliko se je šušljalo in 
se na koncu ob pol dveh zjutraj tudi 
zgodilo: pogodbo za enoletno 
igranje je podpisal reprezentant 
Samo Vidovič, Črnjan, doslej član 
AM Cosmosa Ljubljana. Gre za 
nogometaša precejšnjega kalibra, ki 
je imel ponudbe večih klubov, za 
Korotan ■ Suvel pa je nastopil tudi na 
prijateljski tekmi s Selekcijo BiH. Po 
tej tekmi je zanj še Dobrova dejal: 
"Z njim je pa fajn špilat, all"

Moštvo so okrep-ili še Češnjaj 
(Lavamund), iz Črne se je vrnil 
posojeni Lpša in s seboj pripeljal 
še perspektivnega mladinca Lesjaka 
in Zeca, v prvo ekipo pa bodo 
vključili še doma vzgojena 
Nabernika in Grešovnika. Vsekakor 
vzpodbudne novice ob jubileju, 60. 
obletnici delovanja kluba, ki jo bodo 
proslavili s “Tednom nogometa na 
Prevaljah" - od 23. do 31. julija, ko 
bo igralo nogomet staro in mlado, pa 
še ženske in sodniki! Višek 
praznovanja pa bosta drugi petek in 
sobota, ko bo turnir članskih ekip, na 
katerem bodo poleg slavljenca 
sodelovali sami prvoligaši: Manbor 
Branik, ki bo že v popolni postavi za 
pokal UEFA, AM Cosmos Ljubljana 
in novomeški Studio D.

Zagnano vodstvo, sponzorji, 
nogometaši in številni navijači 
dokazujejo, kako velik interes za 
nogomet je na Prevaljah. V nedeljo 
popoldne kraj zaživi, na tekme 
prihajajo gledalci z vse Koroške in 
dokler bo temu tako, se za 
prihodnost nogometa na Prevaljah ni

bati. Vse skupaj pa je seveda tudi 
odlična promocija in priložnost za 
Koroško, ki jo velja izkoristiti. Saj je 
skrajni čas, da nas ponovno spoznajo 
po čem uspešnem.

predsednik Kluba. “Zadovoljen 
sem, da je prišlo do ponovnega 
dogovora s Suvelom. Tako smo 
lahko angažirali Vidoviča, ki je 
vsekakor naša največja okrepitev, 
žlimo, da bi bila ekipa, ki jo 
imamo sedaj, odskočna deska za 
nadaljne delo. Prihodnost je 
seveda v domačih nogometaših, 
zato dajemo veliko poudarka delu 
z mladimi. Vsem želimo nuditi 
čim boljše pogoje dela, kar pa je 
seveda povezano s precejšnjimi 
stroški. Želimo ustvariti stabilnega 
drugoligaša."

^------------- —■y
Nekaj statističnih podatkov:

KOROTAN-SUVEL, sezona 
1992/93, 2. SNL

jesenski del prvenstva 10
mesto - 15 5 3 7 22:29 13

spomladanski del 7. mesto 
-1563626:28 15 

skupaj 9. mesto - 30
11 6 13 48:57 28 

Najboljši strelci: Dobrava 10 (5 iz 
11-m), Plesec 7, Vrabič 6, Goričan 
5, BrglezinČuješ4...

Rekordna zmaga: 6:0 z Orio 
Rudar v 25. koiu na Prevaljah 

Rekordni poraz: 0:7 z istim 
nasprotnikom v 10. kolu v Trboljvah 
Največkrat na treningih: Miran 
Ivartnik

Tomaž Rane
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KO-RO-TAM, 
KORO-TAA, 
KOROTAN-Sli VEL

Nogomet je kolektivna 
športna igra, ki je nedvomno 
najpopularnejša športna zvrst 
udejstvovanja. Zato so jo 
poimenovali kar z "najpo
membnejšo postransko zadevo 
na svetu". Igra je relativno 
enostavno zasnovana, igralci 
ne potrebujejo kakšnih 
posebnih fizičnih predispozicij 
( npr. višine, teže,...) gledalci 
zlahka doumejo pravila igre, 
itd. Nogomet je v razvitem 
svetu velik business in temu 
primemo medijsko dogajanje. 
Podobno pa v nerazvitem svetu 
in drugje pomeni ljudem bodisi 
regionalno ali pa kar 
nacionalno (državno) identifi
kacijo. Zaradi nogometa se je 
vnela celo vojna v Srednji 
Ameriki...

V preteklosti je vsaj za 
Slovenijo veljalo, da je 
nogomet predvsem strast nižjih 
slojev in zaostalega juga. 
Slovenci naj ne bi bili za 
nogomet. "Žogobrc" so neka
teri prav zviška odklanjali. 
Podobno temu tudi na 
Koroškem m bilo pravega 
posluha za nogomet. Res da je 
bil šport med ljudmi 
sorazmerno popularen, toda 
kvaliteta igre in rang, kjer so 
tekmovale koroške ekipe, sta 
bila skromna.

Ekipa Korotan-Suvel iz 
Prevalj pa se je v nekaj letih v 
velikem zamahu iz nekako 5. 
lige prebila v 2. ligo. Sposobna 
uprava kluba z nekaj entuziasti 
in takratnim treneijem Maksem 
Pucljem ter igralcem in 
manageijem Vladom Petričem, 
si je zadala nasprotju s koroško 
skromnostjo dokaj smele in 
visoke cilje, ki jih je tudi 
uresničila. Ekipa je trenutno 
ena boljših drugoligaških ekip. 
In kar je zame bistveno - 
nogomet je na Koroškem 
postal medijski in predvsem 
družabni dogodek. Ob tem me 
čudi, da morebitni sponzorji še 
niso doumeli močnega me

PREPIH----------------------

dijskega odziva in sorazmerno 
poceni propagandne promocije. 
Kajti finance so velik problem 
kolektiva, ki tekmuje z 
ekipami, ki so povečini v 
veliko boljšem finančnem 
položaju.

Vsekakor pa je res prijetno v 
nedeljo popoldne na pre
valjskem stadionu, kjer se 
zbere tudi po tisoč in več 
gledalcev. Ob tem naj se 
obregnem ob t.im. "socialno 
tribuno" na severni strani 
stadiona, kjer se zberejo gle
dalci, ki ne plačajo vstopnic. 
Seveda, če gre za ljudi, ki v teh 
težkih časih za Mežiško dolino, 
nimajo denarja, mi je to 
razumljivo. Na "socilani 
tribuni" pa so menda predvsem

takšni, ki imajo dovolj pod 
palcem. Res, žalostno!

Nasploh pa ima klub množico 
pravih in zvestih navijačev in 
to dobesedno od Cme do 
Radelj oz. Slovenj Gradca. 
Seveda pa se kdaj najdejo tudi 
takšni, ki s šovinističnimi, 
vulgarnimi ali pa neumestnimi 
medklici motijo potek tekme. 
Morda pa lahko zapišem, daje 
Korotan_Suvel koroški klub - 
tudi igralci so v nekem smislu 
koroška selekcija. V prvenstvu 
1992/93 so za ekipo nastopili: 
Kordež, Vravnik, Čapelnik, 
Janet, Goričan, Švab, v Ske
rbinek, Ribaš, Vrabič, Čuješ, 
Smaili, Brglez, Muršič, Denša 
in Sovine. Še posebej pa bi 
pohvalil nekaj nosilcev 
Korotanove igre: izjemnega
športnika Kosa, mlada upa 
Ivartnika in Pleseca, borbenega 
Plimena ter "najboljšega 
vezista lige" Dobrovo.

V prvih 12-ih kolih je ekipo 
vodil sicer sposoben trener 
Miro Oman, ki pa ga je zaradi 
določenih nesporazumov za

menjal mlad in ambiciozen 
nogometni strokovnjak Toni 
Tomažič. Pod njegovim vod
stvom, ki je po mnenju mnogih 
še premalo poudarjeno in 
cenjeno, pa je ekipa iztržila 
precejšnjo bero točk v težki 
borbi za obstanek.

Korotan-Suvel je ekipa, ki je 
znana predvsem po srčni in 
borbeni igri. Tudi klubi z 
znanimi profesionalci v svojih 
vrstah, so imeli velike težave z 
brezkompromisnimi Korošci. V 
prihodnosti pa bi si lahko v 
klubu morda zastavili še višje 
cilje - prodor v 1. ligo. Seveda 
ob solidnih okrepitvah, višjih 
finančnih sredstvih in raznih 
tehničnih izboljšavah ( zaradi 
popoldanskih služb nekateri 
igralci ne morejo redno 
trenirati), itd. Vsekakor bomo 
za klub, ki letos proslavlja 60. 
letnico obstoja, navijali in 
držali palce še vnaprej! 
KO-RO-TAN-SUVEL!

PIOMRJI KOROTANA SIVELA KOROŠKI PRVAKI
Pionirji "A" nogometnega kluba Korotan-Suvel s Prevalj so v sezoni 1992/93 prepričljivo 

osvojili naslov prvaka koroške regije. Ta uspeh so dosegli pod vodstvom trenerjev Marjana 
Stočka in Zvoneta Pečovnika. Tako so se prevaljški naraščajniki uvrstili na finalni turnir za 
naslov pionirskega prvaka nogometne zveze Maribor, kjer so si priigrali 2. mesto. Na turnirju v 
Mariboru so bili najboljši mladi nogometaši domačega Železničarja, tretje mesto pa so osvojili 
pionirji iz Dobrovcev.

I.M.
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Trgovsko podjetje 
"KOROTAN" 

Ravne na Koroškem

Tudi v TP "KOROTAN” razumemo stisko kupcev, kijih vse 
te^l Hvijenski pogoji silijo v Iskanje cenejših proizvodov. V 

veS trgovinah temu primerno znižujemo svoje marže in hočemo 
biti konkurenčni.

Vabimo vas, da nas obi&ete In se o tem prepričate.
To velja za vse naSe trgovine od Črne do Kotelj.

Posebna pons/cf6s 
v masseti julija

? poslovalnici MANOFAKTURA na Čečovju vam nudimo

20 % popust
lili- n*vsometražnoblago
Obiščite nas !n se prepričajte!

JELOVICA

H
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Posebna ponudba:
Vrtne garniture, lamelni parket, 
strešna okna, lesene stopnice, 
montažne stene. okna. vrata...
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PREDSTAVNIŠTVO:
RAUNC NA KOROŠKEM

Čečovie S. tel.: 0602 / 20 175

DOSTAVA NA DOM. ORGANIZIRANA MONTAŽA j

ìmlkk lek
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo 
s področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTIJE

lek d.d. 01

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d. d.

61117 Ljubljana, Verovškova 57, p. p. 81 

telefon: (061) 182-161 

telex: 39403 

telegram: Lek Ljubljana 

telefax: (061) 183-517

S G P KOGRAD DRAVOGRAD
P 0 D ) E I J E

I G E M
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 1— d. o. o.- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
0 T I $ K I VRH

Oskrbimo vas s kvalitetnimi gradbenimi materiali po ugodnih 
cenah. Posebej že z:
— IZOFAS suhomontažno fasadno oblogo
— ukrivimo in polagamo betonsko železo in mreže
— vse vrste betonskih mešanic
— KO—TLAK plošče
— betonski zidaki in druga betonska galanterija
— separirani agregati
— kritina BRAMAC pod najugodnejšimi pogoji

SE PRIPOROČAMO

POSLOVNA ENOTA 
KOROŠKA

Slovenj Gradec 
Vorančev trg 2 
Tel.: (0602) 41-842, 

41-843

PREDSTAVNIŠTVI: 
Ravne na Kor.: 23-759 
Radlje ob Dravi: 73-025
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ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE 
OBMOČNA ENOTA RAVNE NA KOROŠKEM

PREMIJE ZA PROSTOVOUNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE 1. julij- 30. september 
ZAVAROVALNI PAKET letna premija SIT

POPOLNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE (PZZ)* 14.400,00

Območna enota 
RAVNE NA KOROŠKEM
Ob suhi 11/b, 0602/22 461 
Izpostave:
MOZIRJE 063/831 840 
Na Trgu 10
RADLJE 0602/71 120 
Mariborska c.37 
SLOVENJ G.0602/41 441 
Kopališka ul. 27 
VELENJE 063/851 987 
Efenkova 61

2 ZDRAVSTVENA VARNOST celota (ZVC)
3 ZDRAVSTVENA VARNOST kurativa (ZVK)
4 VEUKO TVEGANJE (VT)
5 POŠKODBA (P)
6 ZOBOZDRAVSTVO celota (ZOB)

a) ZOBOZDRAVSTVO - ZDRAVLJENJE (ZZ)
b) ZOBOZDRAVSTVO - PROTETIKA (ZP)

7 ZDRAVILA (Z)
8 NADSTANDARD (NAD)
9 POMOČ NA DOMU (PND)

- POMOČ NA DOMU + TELEFON (PND-T)
10 ZOBNA PROTETIKA - celota (ZPC)
11 ODDIH A (ODA)

ODDIH B (ODB)
12 VOZ - CELOTA
13 VOZ -O-S-B
14 VOZ - ZOBOZDRAVSTVO

14.100.00
3.420.00 
6.000,00
4.440.00
3.660.00
1.020.00 
6.120,00 
1.860,00

16.380.00
31.920.00
38.280.00
34.500.00
46.740.00
20.040.00 

103.680,00
76.920.00
10.380.00

* S PAKETOM "POPOLNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE" SO POKRITA VSA 
DOPLAČILA, KAR POMENI, DA SO TU ZAJETI ŽE VSI PAKETI OD TČ. 2 DO VKLJUČNO 
TČ. 7.
PREMIJE SE LAHKO PLAČUJEJO TUDI V POLLETNIH, ČETRTLETNIH ALI MESEČNIH 
OBROKIH.

OPREMA

Tovarna oblazinjenega pohištva 
62380 Slovenj Gradec, Stari Trg 304 
Telefon (0602) 42 051; telefaks 42 153

oblazinjenega 
pohištva 

in ugodni 
prodajni pogoji!
O 20 % popust ob gotovinskem plačilu 
O trimesečno obročno odplačilo brez popusta 
O petmesečno obročno odplačilo z 12 % 

fiksno obrestno mero

V lastnih prodajnih enotah NOVE OPREME
SLOVENJ GRADEC NOVO MESTO

Stan trg 304 Regerške košenice 65a
(0602) 44 185, 41 144 (068) 21 674
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POLITIČEN HOROSKOP ZA KOROŠICE IN KOROŠCE
OVEN

Mesec julij je za Korošice 
in Korošce nadvse vroč. 
Poskušajte nemogoče: aku
mulirajte toploto, kajti vse 
kaže, da vas bo pozimi zeblo. 
Na ravenskem toplovodnem 
ogrevanju čez leto ni bilo 
narejenega kaj prida in 
ponovila se bo lanskoletna 
podoba Poleti mislite na 
zimo in kupite si termo
akumulacijske peči.

BIK

Za borovnice in gobe boste 
neprimerno več iztržili preko 
meje. kajti na Koroškem 
odkupujejo gozdne sadeže po 
nesramno nizkih odkupnih 
cenah. Bliža se čas za 
obiranje kumaric preko meje 
in tudi za bolniško ne bo 
problem, kajti izbrali ste si 
pravega družinskega zdra
vnika

DVOJČKA

Ker živite na Prevaljah, 
imate velikansko srečo, da 
niste Bosanec, imate pa 
smolo, saj ne boste učakali 
tolikšne starosti, kot tam
kajšnje gasilsko društvo. 
Pomagati vam ne more niti 
slavni koroški bioenergetik.

julij pa je mesec, ko vam bo 
šlo vse po zlu.

požganico. Standard ste si 
primemo okrepili, vse ostalo 
pa tako ni pomembo. O mo
rali naj govorijo moralisti.

Ker na Poljani ta mesec še 
ne bo jezera saj so ideje še 
vedno samo v glavah, voda 
pa v kolenu, vam preostaneta 
Ivarcko jezero ali avstrijska 
jezerca. Za obalo ne bo dena
rja in v nedeljo si spohajte 
kuro, v hladilno torbo dodajte 
dva pira s sabo vzemite 
tranzistor, da boste poslušali 
čestitke - in užitek bo popoln.

Zaman se jezite na okolico, 
predsednika vaše vlade, ki 
gradi na čmo in ga tudi 
inšpektorji pustijo ob strani. 
To je jalovo početje in ško
duje vašemu zdravju, kajti 
pomagati se nič ne da. 
Prihajajo časi, ko bo lahko 
govoril le tisti, ki ima denar 
in danes vam je žal, ker ste na 
volitvah oddali glas za 
napačne ljudi.

(J|) DEVICA

Imeli ste veliko srečo, saj 
ste iz delovnega mesta odšli 
pravi čas, kajti lahko bi bilo 
tudi drugače : lahko bi vas 
tudi nagnali. Dediščina, ki 
ste jo zapastili , spominja na

(g) tehtnica

Ne, to ni pošteno. Smrdi 
vam hlev sosednjega kmeta 
zrezek na krožniku pa vam 
prija Tajne lože na podeželju 
nikoli niso uspešne in na 
koncu boste prav vi izpadli 
kot pravi vaški Pepček ali 
Rezika Brez razloga se 
smilite sami sebi in vse to je 
znak, da v svojem življenju 
nimate ravno kaj koristnega 
početi.

ŠKORPION

Morali boste najeti zasebno 
detektivsko firmo, da se boste 
lahko prepričali o pogostih 
nočnih izletih vašega moža. 
Rusinje in Ukrajinke so tudi 
na Koroškem. Namesto da bi 
od pogostega izostajanja od 
doma zaradi domnevne pre
zaposlenosti bilo v družin
skem proračunu več denaija, 
pa je finančno stanje kata
strofalno.

STRELEC

Tu-dman resnično ni na 
vaši strani in morali boste 
poravnati davek za vikend

hišico. Po svoje je Tu -dman 
pravičen, kot da bi vedel, da 
ste si vikendico postavili pre
težno na račun drugih in ti 
davki so potemtakem prava 
malenkost Res pa je, da 
boste morali poseči tudi po 
vaših deviznih rezervah v 
tujini.

& KOZOROG

S partneijem ste si lepo 
uredili življenje. Vas skrbijo 
planetarne zadeve, kot je 
ozonska luknja lakota v Afri
ki in odnosi med domačini in 
priseljenci na Prevaljah, part
nerica pa skrbi za dom in 
družino. Takšne delitve dela 
se vam resnično ni treba 
sramovati. Vprašanje jele, 
kako dolgo bo to prenašala 
vaša družica

VODNAR

Razdajte svoja čustva in 
nikar ne potegnite takoj po 
pištoli ali nožu. Vročina je 
huda, pa še kakšna polna 
luna in nesreča je tu. Na 
gasilskih veselicah se izogi
bajte šmarnici, ki vas lahko 
povsem obme, vaše in 
življenje družine pa spremeni 
v pekel. Ročne bombe, ki ste 
jih spravili po predlanski 
vojni, skrbno skrijte.

Čeprav na položaju niste 
ravno uspešni, ste pa doro- 
motni. Ljudje vas seveda ne 
cenijo preveč, vendar tudi 
nimate veliko sovražnikov. V 
zadnjih letih pa ste lepo 
poskrbeli za eksistenco otrok 
in svojih najbližjih, ki pa vam 
na koncu za to ne bodo kaj 
prida hvaležni. Dopust boste 
preživeli v planinah in nikar 
si ne dovolite, da vas vsaka 
najmanjša napaka spravi v 
slabo voljo.
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GUSBA

VROČE
NOVIČKE

Kranjska skupina California 
je po dveh uspešnih kasetah 
pred kratkim izdala prvo 
lasersko ploščo z naslovom 
"CALIFORNIA BAND”. CD je 
nekakšna kompilacija najbolj
ših skladb iz prvih dveh kaset. 
Fantje se lahko pohvalijo, da so 
ena izmed redkih skupin, ki je 
že posnela dva svoja 
videospota, ki se vrtita na 
televiziji.

Jeseni se obeta nastop 
skupine California na 
Koroškem!...

Pri založbi kaset in plošč 
RTV Slovenija so nedavno 
izdali kompilacijsko kaseto 
različnih izvajalcev z 
naslovom "ZLATA KASETA". 
Na njej so skupine in solisti, ki 
so prodali svoje kasete bodisi v 
srebrni ali v zlati nakladi. Izbor 
je naslednji: Agropop, Čuki, 
Henček, Pankrti, Lojze Slak, 
Zlatko Dobrič, Ansambel 
Franca Miheliča, Andrej Šifrer, 
Čudežna polja...

Avtorju izbora pesmi za zlato 
kaseto bi bilo potrebno podeliti 
priznanje "za najbolj morečo 

kaseto v zgodovini slovenske 
glasbe" (beri zgrešeno).

23.junija 1993 je v Murski 
Soboti umrl svetovno znani 
cimbalist Miško Baranja. V 
zadnjem času je nastopal z 
Beltinsko bando Vlada 
Kreslina. Miško je ogromno 
prispeval k ohranitvi 
prekmurske etnične glasbe in 
skupaj z Beltinško bando 
promoviral deželo in ljudi ob 
Muri.

V juniju je bilo v Ljubljani 
kar nekaj koncertov, ki so bili 
pompozno najavljeni Faith No 
More, Dubliners in kot koncert 
leta Living Colour. Faith No 
More so ponudli glasbo brez 
identitete, brez življenja -

predvsem pa brez "filinga". 
Dublinersi so bili tradicionalno 
dorbi - lahko bi rekli kot po 
navadi so nudili užitke 
sladokuscem irske folk glasbe 
in piva.

Living Colour pa so 
razočarali in potrdili
nekaterim tiha dejstva, da so 
sodobna skupina, ki so se 
uveljavili z nadomestki 
zvočnega učinka kot kvaliteto, 
namesto glasbo z domišljijo in 
ustvarjalnim duhom, ki ca ni 
bilo.

Slovenjgraška skupina 
"Vindy" je doživela neveijeten 
uspeh, saj so v oddaji RTV 
Maribor Poglej in zadeni - 
rubrika "Zvezdni prah", 
zmagali in postali zmagovalci 
leta. Zakaj, kako in na kakšen 
način jim je uspel ta podvig 
bomo še poročali.

Darko Kašnik

LESTVICA
Prepih & GG TOP

mkas

1 FA?TTi NO MORfP-^Nl EASY

4. ' HADDAWAYMWHAT1S LOVE ^
5. LENNY KRAViTZ - ARE YOU GONNA GO MY WAY

PREDLOGI :

L 1LEX - BELA LUNA
2. AEROSMITH - CRYTNG
3. THE CLASH SHOULDI STAV OR SHOULD 1 GO

Med bralci, ki so poslali predloge za dansšnjo lestvico , pa 
na8n,jeftk°’ k5 pre,me kaseta T<>^

M tirato va 2X. 62380 Slovenj Gradec.

Hojnik Miran
Podgorje 33 /b,62381 Podgorje

Šmon Borut 
Lepenska cesta 10,62380 Slovenj Gradec

liidj ■ zjugtviltt «Maje Pajltj ii zadtii!
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STARŠI !
HLA
I TRGOVSKO PODJETjEk

SLOVENJ GRADEC

!

Za vaše znanja željne šolarje, so vam v BLAGOVNICI 
Mislinja - Trgovskega podjetja ŽILA SLOVENJ GRADEC, 

pripravili nadvse ugoden nakup zvezkov in ostalih 
šolskih potrebščin.

S G P K OGRAD DRAVOGRAD
GRADBENO PODJETJE

STAVBENIK
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - d. o. o.- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -PREVALJE

Bfi Pini mmm m himi

HPifflilw miBm, im IH
n&mwQvsm mm

Vse šolske potrebščine lahko dobite na odloženo 
plačilo treh mesecev, oziroma na tri čeke.

Pa še cene:
|n 60 listni zvezek formata A5 
ID 60 listni zvezek formata A4 
|p šolske torbe že od

26,20 sit 
89,30 sit 

2.990,00 sit

Obiščite jih, zagotovo 
boste zadovoljni!

Zim MB ■ m VAŠ BOLJŠI JUTRI.

slovenj gradeč
UKV 97,2 IN 88,9 MHz STEREO

Prodaja oljnih slik, grafik in skulptur 

Prodaja izdelkov domače in umetne obrti

Prodaja likovnih monografij, plakatov in razglednic

Založniška dejavnost za področje umetnosti in kulture

Posredovanje likovnih razstav doma in v tujini

GALERIJ A N. KOLAR, SOLSKA ULICA 5, 
SLOVENJ GRADEC, SLOVENIJA, 

TELEFON (3862) 0602 44044 _

TO JE
ŠPORTNA REVIJA

■KIPA
IZHAJA VSAKO SREDO IN JO 
LAHKO KUPITE TUDI V VAŠEM 

KIOSKUI

24 PREPIH



GLOSIRANA ČRNA KRONIKA

Kar nekaj zaskrbljujočih značilnosti zadnjega obdobja je, ki 
sodijo v resnejši del mojega pisanja ali spremljanja črne 
kronike na Koroškem. Najprej je seveda treba reči, da je od 
zadnjega prispevka minilo že mesec dni in da tudi v črni kroniki 
mnoge stvari zastarijo, še zlasti, če o njih čivkajo že vrabci na 
strehah. Zato gre tokrat bolj za izbor tistega najbolj zanimivega 
in v drugem delu tudi za kaj takšnega, kar nam lahko privabi 
prizanesljiv nasmešek na lica. To slednje v teh časih bržkone še 
kako potrebujemo, dasiravno to še vedno ne pomeni, da je črna 
kronika vedrejši del našega vsakdana! Torej k prej omenjenim 
značilnostim.

Kronika nasilja
Čeprav je koroška črna kronika - najbrž 

pa ni nič kaj drugače tudi drugod v 
Sloveniji - vedno polna meni 
nerazumljivih nasilnih dejanj, pa se s 
pravim poskusom umora ne srečujemo 
vsak dan. Tokrat je tak primer še 
popolnoma svež. Petega julija je F.R. v 
Podgori iz razdalje okoli 11 metrov iz 
pištole P 38, calibra 9 mm izstrelil dva 
naboja proti M.K. in ga z enim tudi 
poškodoval. Vse bi se lahko končalo še 
mnogo huje, saj je F.R. posedoval kar 
10 nabojev. Pravi vzroki za to dejanje še 
niso povsem znani, kaže pa, da gre za 
stare razprtje.

Ljudje so se sicer že od nekdaj - kot 
po nekakšnem starem slovenskem 
običaju - znali hudo sporeči, spričkab, 
tudi stepst, a potegnit pištolo in streljat 
na človeka....?

Prav tako - na srečo ne prepogosto - 
smo se na Koroškem tokrat srečali tudi s 
poskusom posilstva, ki naj bi ga 4. julija 
okoli 00,15. ure storil nek krajan z Leš 
nad Prevaljami. Dogodek se je pripeti v 
naselju Javornik na Ravnah, žrtev pa je 
bila ženska iz tega naselja.

® ČUDEN DAN
Zares čuden dan pa je bil 29.junij. Stan 

ljudje bi rekli: "Nekaj čudnega je bilo v 
zraku..." Morda je bil le slučaj, pa vendar: 
odkar se veča ozonska luknja tudi nad 
našimi kraji, se dogaja marsikaj - recimo - 
čudnega.

Okoli pol sedme jutanje ure tega dne 
je bil policijski oddelek v Mežici 
obveščen, da leži na parkirnem prostoru 
na Trgu svobode v tem kraju nek moški. 
Kasneje se je pokazalo, da gre za V.J., ki 
ni več kazal znakov življenja. To je 
ugotovila tudi zdravnica. Obdukcija je 
pokazala, da je V.J. umrl zaradi kapi.

Istega dne okoli 18. ure pa je bil 
dežurni policist na policijski postaji 
Ravne na Koroškem obveščen, da blizu 
kinodvorane v tem kraju leži ženska. Tudi
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ta ni več kazala znakov življenja, obdukaja 
pa je prav tako pokazala, da je HZ umrla 
zaradkapi.

* PROMILE
Nič manj nedolžno ni bilo v minulem 

mesecu še v prometni varnosti Koroške. 
Lažjih ali težjih nezgod je bilo toliko, da bi 
z njimi verjetno lahko napolnili kar 
polovico pričujoče številke Prepiha. Kot 
posebnost bi veljalo omenit zlast, da 
vozniki še vedno radi posegajo po 
alkoholu in vozijo vinjeni. Vrhu vsega pa 
običajno ne upoštevajo izrečene 
prepovedi nadaljevanja vožnje in končajo 
v policijskem "bunkerju". "Rekorderja" 
sta bila tokrat voznika z 2,9 in 2,4 grama 
na kilogram alkohola v krvi.

Če ob koncu omenim še, da je bilo 
spet nekaj več samomorov, da smo 
imeli na Koroškem prvo pravo letalsko 
nesrečo in bolj ali manj nacionalistično - 
šovimstčen izpad na Prevaljah, vrsto 
delovnih nezgod ter konec koncev 
neobičajno veliko družinskih prepirov z 
uporabo nevarnega orodja in kasnejšim 
"ohlajanjem" razgretih glav družinskih 
poglavarjev v policijskih bunkerjih, 
potem res lahko vprašam : QUO VADIŠ 
Koroška...?!

® KOLO ALI 
ALEKSANDER

Vedreje zasukan del kronike naj tokrat 
pričnem s krap, ki jih je v zadnjem času 
kar veliko. N.C. iz Mežice je v trenutku 
nepazljivosti, kot radi rečemo, ostal brez 
svojega jeklenega konjička na dveh 
kolesih in na nožni pogon. Morda pa 
bodo policaji v tem primeru imeli 
nekoliko lažje delo. Znamka kolesa je 
namreč Aleksander, pa ni povsem 
nemogoče, da si ga je "sposodil" kakšen 
njegov soimenjak na dveh nogah.

Kot viharji preko gozdov je tudi čez 
Slovenijo v zgodovini hrumela vrsta 
okupatorjev. V zadnjem času smo bili

priča zlasti nekaterim ostankom iz tako 
imenovane "operetne vojne", kot ji 
nekateri radi rečejo. No, najde pa se tudi 
še kaj starejšega. Blizu stanovanjske hiše 
pod Gradom 29 v Vuzenici so tako naši 
staro, neaktvirano mino. Šlo je za mino 
znamke Flack, kalibra 42mm iz druge 
svetovne vojne. Uničil jo je pirotehnik 
(ne zamenjati s piromanom - op. pisca), 
ki ( bojda) ne zna nemško!

* PRIZMA
Dolgi tatinski prsti se zares ne ustavijo 

pred ničemer. To potrjuje tudi kraja 
osmih komadov lesenih prizem 
velikosti 5x20x400, ki jih je nekdo 
odtujil z lesene deponije, last A.T., ob 
cesti Vas - Remšnik. No, morebiti pa 
želi NN na tak način sodelovati v javni 
radijski oddaji Prizma Optimizma. Toda 
pred Kadijem mu še tako velika mera 
optimizma ne bo kdo ve kaj koristila.

Zgodba gospe M. P. ni tako 
optimistična. Svojo spalnico je namreč 
namesto za "običajne posle", uporabljala 
za bančne posle. Tam je namreč imela 
naloženih " v nogavicah” 6000 DEM. 
Nekdo je to izvedel in devize so dobile 
noge. Obstaja majhna verjetnost, da je 
denar odšel z v naglici odhajajočim 
ljubimcem, ki si je v temi obul napačno 
nogavico.

Gospa M.H. pa bi glede na pozno 
večerno uro - bilo je okoli 22.30 - prej 
pričakovala poziv kakšnega ljubimca, kot 
kratko in jedrnato telefonsko sporočilo, 
da ima v hiši bombo. Seveda je bil alarm 
lažen. Policija pa zdaj raziskuje, koga je 
M.H. tako užalila, da ji ne privošči mirnega 
spanja

* LAŽEN ALARM
Na srečo lažen je bil tudi alarm, ki je 

tesno povezan še z eno Koroško 
(ekološko) packanje. Gre za jez Golica - 
Koralpe. Ljudje v dolini Bistrice zaradi 
njega že dolgo ne morejo več mirno 
spati in ni jih malo, ki razmišljajo celo o 
izselitvi. No, 26. junija je okoli 16.30 
Radeljčane in okoličane prestrašilo 
nenadno zavijanje siren, ki naj bi se 
sprožile ob nevarnostih v zvezi s tem 
jezom. Pokazalo pa se je, da je pnšlo do 
tehnične okvare na alarmnem sistemu. 
Izvedeli pa smo še, da to ni bil prvi tak 
primer. Naprave bo bržkone treba 
čimprej urediti tako, da do okvar ne bo 
več prihajato, saj domačini sicer ne bodo 
več ločili pravega od lažnega alarma. 
Prebivalcem okoli jezu pa predlagam, da 
zahtevajo dodatno odškodnino za "paranje 
živcev".

Nekateri ljudje pač zgrešijo poklic. To 
najbrž velja tudi za R.O. iz Slovenj 
Gradca, ki v sebi bržkone skriva željo in 
sposobnosti za opravljanjem zobo- 
zdravniškega poklica. Pred diskoteko GG 
TOP v Starem Trgu je namreč z nogo 
tako močno udari! sovrstnika, da mu je 
zbil pet zob.

Ta diskoteka se zadnje čase sploh 
precej pogosto pojavlja v črni kroniki, za 
kar pa je lastnik najbrž najmanj kriv. NN je 
tako neke noči konec junija kmalu po 
polnoči iz vozila A.K., parkiranega pred 
to diskoteko, odnesel dve prazni audio 
kaseti. Lahko gre tudi za reklamno 
potezo - če si je namreč neznani 
storilec v disku želel posneti nekaj 
dobre glasbe, pa pri roki ni imel praznih 
kaset

Kam te lahko pripelje 
samozaljubljenost, je na svoji koži občutil 
M.P., ki je svojo pot končal v 
policijskem bunkerju. Razgrajal je 
namreč v Apolon baru v Dravogradu. 
Bojda ga je najbolj ujezilo to, da mu 
nihče izmed gostov in osebja ni hotel 
verjeti, da je “lep kot Apolon"... pa se 
mu je zmračilo pred očmi!

» HRANA IZ ...
Na vabilih na planinske izlete lahko 

običajno tudi preberemo: "hrana iz 
nahrbtnika..." Kaže, da si je NN v Lehnu 
to nekoliko po svoje tolmačil. Vlomil je 
namreč v stanovanjsko hišo F.R. iz tega 
kraja in se do sitega najedel ter s seboj 
odnesel tudi dve steklenici piva in žepno 
svetilko. Lastnik mu tem potom želi 
dober tek, prosi pa, če mu lahko vrne 
vsaj prazni steklenici, ker je zanju plačal 
kavajo.

Čudne sile so morale biti na delu - vsaj 
sodeč po izjavah mladenke A.P. - neke 
junijske noči v Colatio baru v Slovenj 
Gradcu. Sama namreč ne ve, kdaj in na 
kako skrivnosten način je lahko z mize 
pred njo nenadoma izginila denarnica s 
tisoč tolarji. Noč je vzela tudi njen potni 
list in osebno izkaznico. Bojda gre 
raziskava v smer proti staremu Rimu, s 
katerim je bil Čolatio nekoč tesno 
povezan.

Za konec pa še ena pivska. Sila izboren 
okus je moral imeti NN, ki je v zadnjih 
dneh junija iz samopostrežnice Nama v 
Slovenj Gradcu odtujil buteljko vina. 
Šlo je namreč za beli pinot letnik 1971, 
vreden kar več kot 8000 tolarjev. 
Upajmo, da bo vinček stekel po grlu ob 
kakšni zares primerni priložnosti, kot so 
na primer poroka in drugi podobni 
žalostni dogodki.

T.l.



KRIŽANKA

VRTINEC

SESTAVIL 
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Med reševalce, ki nam boste poslali pravilno rešeno
križanko, bomo z žrebom razdelili tri nagrade:
prva nagrada: VEČERJA ZA DVE OSEBI
druga nagrada: KOSILO ZA ENO OSEBO
tretja nagrada: GROEOV KOKTAIL
Rešeno križanko pošljite na uredništvo do 10. 8.1993.

Nagrajenci križanke št 11/93:
Torta za rgistni dan: Vili STREL Spodnji kraj 44 Prevalje 
Kosilo za dve osebi: Marija APSNER Meža Dravograd 
Dve pizzi Rudar: Dragica HERMAN Maistrova 1 Slovenj Gradec 
Nagrade podarja gostilna in pizzerija Škufca, Prevalje
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Informacije in prodaja:

GRADBENO PODJETJE GROSUPLJE 
LJUBLJANA, EMONSKA 8 

TELEFON: 061/158306

noema
LJUBLJANA, CANKARJEVA 4 
TELEFON: 061/152073, 158355



NI LAHKO VODITI PODJETJA
ALI OBRTI BREZ 

RAČUNALNIŠKE IN
PROGRAMSKE OPREME.

SAOP D.O.O., CANKARJEVA 72, 65000 NOVA GORICA, TEL. 065 24-712, 24-723, FAX: 065 24-078
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